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Beil Julins Klaus Fuchs statod thet he was born eu DeoemiS? 07501, .
in Busselgheim, Germanye bmdthtnshther'ammy,mumm
engaged in a _ st at the University ef Led: » Germany. His mothex! ;
nems was nnWhu Bhe is now decsased, Ome dmrmmuhmég
‘married to an individual by the name ef Kittowski, aad sho committed suicids in. 2
sbout 1938, Fuchs said that it had besn reported that her husbend, ElaugitIttowski %
mdudatmum,mmtmaupﬁmmtm.umthhdloamd:'- >’
that this individual was presently in the ™m sens of Germany and wis,an active
Communist, Fuchs' emly brother, Qe s WS, acosrding to Fuchs, presently
living in Davos, Switserland, and was 18 a saniterimm the cauje of & [u
tubergulosis cendition, (It might be noted at this point fthat sccoxding to My,
Siardon,| Gerhard Fuchs has left Davos, Switzerland, and t0 be prese
in GeTidny.) Fuchs said that be last eaw his brother, Gerkard, in Switserland
in 1547, when he made a trip there iz order to do soms ekiinge A

. Fuchs' other sister, KristeliFachqffieineman, 14 married to Bobert
p

and Fuche stated that he was aware thatsw was presently in ths mental
institution in Westboro, Massachusettso Fuchs was wpatle to give, in any great
deal, the background of his sister Kristel, and was uwnadle to furnish the date of
urmpuuhnm,bntmum;mm‘mm;uummmu :
the Heinemans' eldest ohild, He stated that Xristel bad oems to the Umited States
during the 1930ts and. attended Swarthmore College, and he believed
attended Bryn Mawr. ' ‘ ‘

she

I& 1a to be noted at this point that Fuohs was quosticned as %o
Commntst background and sotivities of his immediste family, and he declined o
furnish any information at first with respect to this, stating that be did not see
that it was pertinent to the purpose of the questioning, He was aleo asked as %o
whether his father, Emil Fucks, a pastor, knew about his Communist agtivities
in Germany, and whether his father was in sympsthy with those activities., 5e
replied that his father had believed in kis ehildren doing as they saw fit. Later,
during the guestioning of Fuchs, he stated that khis sister, Xristel Beioeman, had
been astive in under-ground work in Gerwany, but that he did mot know if ghe mad
ever sctually been & member of the Communist Party, In speaking of Robert Heiveman,
Fochs stated that on ene of his firet visits to the Heineman hows, probably at
Christass 1943, he gained the impression that Eobert was & Communist, or
at least was in favor of the cmmn-mmw.@'; :

Fuchs stated that he.wis.educated it the Universities of Leiprig, Kiel |
&nd Berlin, and had alsc attendod BEristol University in England after his arrival
there in the sumeer of 1933, Ia 1937, Fuchs teok post~greduate work at the
Uriversity ef Rdivburgh. He stated that his work wnder a research schalarship
at the Universiiy of Edinburgh was interrupted Wy kis intermment as an sldien in
Moy of 1940, With respeot to this interrment, Fuchs said that in July, 1940, be
was sent frem England as an imternee to Canads, arriving in Cansda in July, 1940,
and being intermed first at Camp L, which is near Quebsc, He was later moved to J

Comp N, which is near Mentresl, Fuchs was returned from Ganads in late 1940, and
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was relessed in England in Jaxuary, 1941, BHe then returmed %o the University of
Biizburgh, and in My of 1941, be moved $o Birmingham, Rngland, where he began

rvesearch work en the Atemic Energy prejest there wnder Professor Ruddl: s,
Fuchs stated that he betsms a maturalised British eitisen in lay of 1w@y

Emmsr mn.nnm AND n’ir_ivm&h@) u -

Fuchs stated that be Jeizned the Cemmunist Party of Germany while he wag
attending the Univergity of Kiel, He said that while at the Upiversity of Kial,
s had been the head of a group of Gerwan Ccmunist studests, and bhe said that the
Mutubahatthﬂniurdtrofﬂdhuefmmnw?. Es stated that

aff{listions, apparently, scoording to Fuchs, fiem the
b, therefore, mas forced to leave the University as be was afreid be weuld be

taken futc custody. Ne thersafter, in the summer of 1933, wext to Frense, and

thereafter, in September, 1933, tsravelled to England. Fuchs said that while at
the Unmiversity of Bristal, be was active on a oemmities helping the Spanish

Republican forees, and Fuchs said that be regarded this activity as work in behalf
of the Commumist P » TFuchs also said that while he was in Bristcl, he attended
some meetings of 7 Yor Cultural Relations with the Union ef Soviet

Soclalist Repullics, &bd Shat e regarded this erganisation as being & Gommunist
front group. He said that he was not actually a member of this scaiety, but did
g Yo many of the meotings, Fachs stated that while be was at the University of
Binburgh, he organiszed the sending of propaginda leaflete from Sootland te .
Gerwany. He said that this was work in behalf of the Gerwan Cemmunist Pm:(% |

Fughs stated that during the period he was is England, from September,
1633 until some tims in 1941, he was aware that there was operating in England
an under-ground seotion of the German Communist Party, Fuschs said that he was
considered to be & member of this section of the German Commnist Party, and
bad probatly filled eut a biography cemcerning himself and furrdshed it to
offiolals of the German Communist Party some time after his arrival ia England,
booause of the fesr of the Party that they might be infiltreted by Kasxie. PFuchs
also said that he was aware $hat Jurgen ‘Eyesynski was regarded as the of the
under—ground section ef the German Communist Party during this peried, ;5( M

Fushs said that all of his espionsge sctivities in bebalf of the Soviet
Upion were motivated by his belief in the principles ¢f Commumismm, and by the same
desire which prempted his work in Germeny in behalf of the Covmundist Party there,
He said that st various times, he had had doubts conocerning the positien of the
Soviet Union in world affairs, mentioning specifically tbe Russo-erman Pact of
1939, but Fuchs said that he was always able to reconcile im his mind the position
of the Soviet Union during the period of his espicnage activity until be finally
broke away from this sectivity im February or Mareh, 1949.% u
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INITIAL ESPIONAGE ACTIVITIES'OF FUCES IN Em:m;ly) U
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Fuchs advised that in May, 1941, he accepted employment in
Bimmingham, England, a5 a scientiat on work with relation to atomic emergy
research. He said that upon learning the nature of this work he decided
to furnish information regarding it to the Soviet Uniom, and in order to
carry cut this plan late in the year 1941 he traveled from Birmingham,
England, to London, where hs made contact with Jurgen Kucsynski, whom he
knew to0 be more or less of the leader of the underground German Communist
Party in London., Fuchs stated that he previously had been in contact with
Kuczynski and knew of his contacts in refugee circles, particularly with
German Communists. On bis first contact with Kuczynski, he informed him
of his desire to furnish information to the Soviet Union, and Kuczynski made
arrangements to have Fuche recontact him a short time later. This Fuchs did,
at which time Kuczynski had made arrangements for Fuchs to establish a
clandestine contact with an individual whom Fuchs came to know under the
name of¥flexander. (It is to pé noted that Fuchs has identified a photograph
of this individual as Simon DavidovitchiKremer, who was, in 1942 and until

some time in 1945, the secretary of the Military Attache's staff at the Soviet

Enbassy in London.) ‘é»(

Fuchs saild that he maintained contact with Alexander for a period
of approximately one~half year, and that he had only two, or possibly three,
meetings with Alexander, one of which took place at the Soviet Embassy in
London. At the last meeting Alexander told him that he was to have a new
contact, and made arrangements for such a contact. Fuchs believes that
Alexander may have mentioned that he was leaving England. During Fuchs!
meetings with Alexander, which took place during 1942, he furnished to him
written information concerning his work on atomic energy research, including
papers which had been prepared by Fuchs in connection with this work. ( u

Fuchs said that his second contact, which had been arranged
Alexander, was with a woman whom he met in Banbury, England. He said that
he does not know this womants name. { (Mr. Skardog said that she has not been
identified by the British investigat to date.) ]| Fuchs remained in contact
with this individual until he left England in No er, 1943. He delivered to
ber, in the period from some time in the middle of 1942 until November, 1943,
additional information regarding the work being carried out at Birmingham

with relation to atom:!.c energy.é)s- u
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Fuchs stated in answer to ques,'dfioning that at no time did anyone
ever try to recrult him into espionage work, that he sought out the contact
“on his own initiative, that he never attended any espionage school and he
never recelved any instructions in espionage from anyone at any time, with the
poasible exception that in his earlier contacts with Alexander, Alexander
suggested that he be careful to avoid being followed, that he should use
taxicabs and double back in order to throw anyone off the track who might be
following him, but he believed this to be too expensive and not so good a
method in his own judgment. He preferred to go to a large place like scme
subway station in London where there was both a 1ift (elevator) and stairs,
end to make contacts in such a place. 4 soggestion he received in quite
general terms also was that when checking on surveillances or trylng to
ascertain if he was being followed that before looking back he should cross
the street and he should go into a deserted place or building, from which
point he would make observations to see if anyone might be following him.
Fuchs also said that he did not know the identity of the Soviet Imtelligence
Service for which he was working, and in fact did not know that there was
more than one branch of the Soviet Intelligence‘ Service. (X M

He stated that when he first made his contact on his own initiative -
in early 1942 in England, he made known his availability and readiness to
furnish confidential information of a classified type, and also described his
occupation which gave him access to classified materials relating to atomic
energy research. He furnished information to his contact, Alexander, both
orally and in writing concerning atomic energy research which he knew to be
clagsified and confidential, and for the specific purpose of such information
being furnished to the Soviet Union as an aid in promoting atomic ener
research and development in and foar the advantage of the Soviet Union.& ) U\

éSTRUCTIONS FOR CONTINUING HIS ESPIONAGE ACTIVITIES IN THE USZ# )M
-l

Fuchs stated that in the Summer of 1943 he learned that he was being
designated as part of an official British Mission which was to travel to the
United States to do work in connection with research on atomic energy. Fuchs
sald that the Soviet Intelligence Service had nothing to do with_his being
chosen as part of this British Mission, and that he was chosen because of his J M
knowledge and qualifications as a nuclear scientist. Upon learning of his j*

designation as part of the British Mission, he informed his woman contact of
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this fact and she subsequently gave him instructions as to how he was to
establish contact in the United States. Her instructions were to the
effect that Fuchs should, on a designated day and at a specified time, go
to & point on the lower Bast Side of New York City where he would meet an .
individual who would be wearing gloves and would have an additional pair of
gloves in his hands. Puchs was to carry a tennis ball in his hand. Fuchs
said that the instructions were to the effect that if contact wag not.
established at the designated date, time and place, & second attempt should
be made at a later time. Fuchs did not recall whether this was to be a week
or & month later, but said that it was probably one or the other. Fuchs
said that there were definite arrangements made as to the passwords which
would be exchanged at the meeting, but that he does not now recall exactly
what these instructions were, but he gave the following ae an example of such
instructions. The contact would state, %Can you tell me the way to Grand
Central Station?® Fuchs would make a reply which would not be entirely ‘
responsive, and ‘the contact would in turn make an absurd reply. Thereafter,
the regular conversation between the two personms could begln.( ; u

"He stated he made no writtem notes whatsoever as to the instructions
received, but he did memorize them and retain them in his memory until the
meeting was consummated. He advised that it was his intention and understanding
that this meeting was for the purpose of establishing an espionage contact in
the United States so that he could cormtinue to furnish confidential,restricted
information through this contact to and for the benefit of the Soviet Union./ \X) u

(£ u

: In keeping with prior instructions, Fuchs advised that he left
with members of the British Mission by ship and came to the United States. He
landed at Newport News, Virginia, om about December 3, 1943. He proceeded to
Washington, D.C., and stayed in Washington at some hotel, the identity of which
he does not remember, for one or perhaps two nights. Then he went to New York
City. He took up residence promptly at the Taft Hotel. Most of the members
of the British Mission were stationed at the Taft Hotel. He did not like the
place himself, and soon thereafter he moved. At first it was his estimate that
he might have spent the first month after his arrival at the Taft Hotel. Iater
he concluded this was too long a period, in his estimate. He next moved to the
Barbizon Plaza Hotel in New York City. At first he estimated he might have’
lived there for two or three months before moving, but when it was shown that
his next place of residence began on February 1st he ggreed that this stay at
the Barbizon Plaza Hotel was considerably shorter.( g) u

-

ERST CONTACT FOR ESPIONAGE PURPGSES IN T

SECRET,
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Another member of the British Mission, Wr. Henry S.¥ffms, left
for Bngland and he left a furnished apartment on West 77th Street, the
axact address he confirmed as being 128 West 77th Street. 7This was &
furnished apartment, and he remembers having seen the caretaker and his
wife, but he capnot recall their identities. He does not believe they were
colored and he states that his mind is a complete blank as far as their
identities are concerned, /s hBU . .

After arriving in New York City, Fuchs took up employment as
part of the official British Mission which hed its offices at 43. Exchange
Place, New York City. Fuchs said that the British Mission was working with
officials of the Kellex Corporation which was under the control of the
Manhattan Engineer District. Ruchs said that the work of the British
Mission was with respect to developing the mathematical theory for the
building of & chemical plant with regard to the gaseous diffusion process.
Fuchs said that one of his immediate contacts in the Kellex Corporation was
MansolkBenedict, and another individual was nameientrose, Fuchs stated
that at Christmas, 1943, he visited the home of his sister, Kristel Heineman,
in Cambridge, Massachusetis. (K u ‘ .

He then told the stary of his first meeting in substance as follows

In keeping with the specific instructions which had been given to
him by his woman espionage contact in or near Banbury, Englamd, he proceeded
at the time and on the date indicated to a place on the lower East Side of
Manhattan, which he recalls to have been on Henry Street. It was not dark
although it was approaching dark at the time, and his recollection was that
this was about Christmas, 1943, or at least in December, 1943, or Jamary,
1944, The place for the meeting had been selected by his woman contact near
Banbury, England. He believes that it is possible he was living at the
Barbizon Plaza Hotel at this time, because he recalls going into a subway
station located near the Barbizon Plaza Hotel, and he entertained some
apprehension, in fact, concerning this first meeting. He recalls having this
apprehension while he was in the subway station near the Barbizon Plaza Hotel
getting ready to proceed to his first contact. Since he moved from the
Barbizon pPlaza Hotel to 128 West 77th Street an February 1, 1944, or about
that time, he assumes thqt logically the time of this first meeting was prior
to February 1, 1944.(_ Su

. He asked no questions as to how to mroceed to Henry Stireet as he
previously had purchased a map and made his om plans far going there. In
keeping with the specific instructions, he went to the Place on Henry Street
which had been previously designated and described to him in England. He
stated that the full, detailed instructions which had been given {0 him in
England were carried out. The contact was made on Henry Street, and the -

sgefer -
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contact was wearing gloves and carrying an additlonal pair of gloves in
his hands. Fuchs, on the other hand, had a tennis ball in his own hand,
as per instructions. His contact came up to him and furnished his name
as "Raymond.® Fuchs furnished his own name. ®Raymond® stated tlmt he was
pleased to meet Fuchs. He indicated he had been expecting him and he
stated definitely that he was pleased to have been selected far such an
important aaaigmnent.@ _ :

]

He stated that no information was delivered to WRaymond) his
contact, during this first meeting. It was his usual practice in England,
and he followed it in this instance, in making contacts not to take anything
in writing with him at the first meeting. He told ®Raymond,®™ in answer to
questions, where he was living and where he was working. They also arranged
to hold another meeting in the immediately near future. He discussed with
“Raymond® his plans, He also discussed with him orally some of the officials
for whom he was warking and told him where, in fact, he was working at the
time. ®Raymond® specifiocally suggested that at future meetings Fuchs make -
sure that he was not being followed. The attitude of YRaymond® at all times
was that of an inferior. gt this first meeting Fuchs believes tilmt he made &
statement to'Raymongidbotit atomic energy, and he knows that the wards atomic
energy® and Watomic bomb"™ were both mentioned, amd ®Raymond® must have known
about them as he did not ask any questions of interpretation ar explanation,
He also believes that the comparative strength of an atom bomb was also
mentioned at this first meeting, or it could have been at some subsequent
meeting held soon thareafter.@) u :

Fuchs estimated this firstmeeting lasted about twenty minutes.
They walked together during the course of the meeting in the general area
where the first contact was made. Fucths remembers that on ons occasion he
ard "Raymond® did go together to a restaurant somewhere in New York — it
could have been on the occagion of this first meeting, although he does not
remember this to be "“(,& U\ ' .

In enswer to a specific question as to whether the first meeting
could have been in February or March of 1944, Fuchs stated that he felt .
reagonably sure that it was earlier than these dates, and that it was during the
period when he was at the Barbizon Plaza Hotel, Fuchs was asked as to whether
there was a playground nearby the point of the first meeting, and be gaid he could
not recall this, but-he did recall as/row of flats (apartments or apartment build-
ings ). in the immediate vicinity.&/j u |

Fuchs stated he was motivated in keeping this initial meeting with
Raymond in New York by a desire to aid the Soviet Union. He said he considered
"Raymond®s® status as that of an agent intermediary acting for and in behalf of
the Soviet Union, in keeping with the plens which had been initiated in England
ana which first meeting he}afkcarrying out in keeping with instructions which

he received in Englamd
C-l2- gﬁﬁﬁ
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EBS MEETINGS FOR ESPIONAGE PURPOSES TN KEW YORK CI%C@ M

Betwaen December 1943 and Auguqtf 1944, Puche stated thst, in addition
to this first meeting above-described, which he had with Raymond, whose
photograph he identified es Harry Gold, there were held 4 or 5 meetings, maybe
as many as 7 meetings, all told in the City of New York with Raymond

At that time he was working with the Kellex Company as & Consultant.
The work by this company was being done independently, but under the over-all
control from a security standpoint of the Manhattan Engineer District. The
.office where he was employed as Consultant was on Wall Street at a place where
there were three entrances to the building. His work and the work that he was
concerned with was that of developing mathematical theories to furnish to the
Kellex Company with principles as to what could go on in the gaseous diffusion
process with questions of tolerances and the over-all problems of gaseous
diffusion. He further advised that he was concerned with working plans with the
sive of a plant necessary for employment of the gaseous diffusion process,
although not with the size of the labor force that might be required. During
this period he and other British ecientists were working on & series of papers
identified as the MSN series. The number that had been written prior to the
time of his departure to Los Alamos in August 1944 was about 19. Approximately
13 of this serie written by Puchs himself., Others participating in -
the production of/geries were Peierls, his immediate superior, Skyrme and one
of the group papers was written by Bosonquet in England. This MON series
was known 85 primary papers containing matters of principles and all of those
when prepared and all of those which he delivered to his Espionage contact,
Raymond, were &t the time of their delivery classified dat»a.((x‘) u

Fuchs advised that, in addition to the first meeting which he had
with Raymond (Harry Gold), there were additional meetings, ihe sequence of
which he could not remember and many of the details he could not remember
definitely, but he described these mestings in general as fo.uows:(k:)u

One meeting which Fuchs had with Raymond occurred in Manhattan near
one of the middle bridges which he identified by a map as the Queensboro Bridge.
The meeting occurred on the street corner very close to the bridge in whai he
would consider anything but an exclusive area. He remembers that during this
contact he and Raymond walked underneath the bridge approach and from the
description of the area, it was concluded that this was probsbly on First Avenue
and not on Sutton Flace. This meeting was held after dark as were most of the
other m%tings held in New York. This meeting occurred in the early part of

1944, | u

Another meeting between Fuchs and Raymond occurred just outside a
subway station near Central Park and he believes this would be the "Museunt*
subway stop on the west eide of Central Park West. In this instance Fuchs
stated that he designated the place of contact because it was reasonably near
his own place of residence on West 77th Street, but it was the usual rule @

A
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for Raymond to designate the places for contact. At this meeting ar ements
were also made for & subsequent meeting between Raymond and Fuchs. (ﬁ u

= L - -

Another meeting held in the early part of 1944 was in the Bronx
near 8 moving picturs theater. From an examination of & map, Fuchs concluded
that thip meeting was held én Grand Concourse near 153th Street or 1618t Street,
at least in this general vicinity. In & subsequent discussion of the meeting
in the Bronx he stated that the words "Fordham University" struck & familiar
cord and it could be possible that the meeting was-held near Fordham. However,
he stated that this meeting, es were practically all of hise meetings with
Raymond, was of short duration and not likely to be of one-hour length either
here or at any other place in New York. He believes that when he kept this
appointment in the Bronx with Raymond he very likely went there by subway,
and that at this mesting a8 in all other meetings held in New York there was an
agreement and arrangement made for a subsequent meeting. They also had an :
understanding that, in the event they failed to make contact at eny of the
meetings arranged, they would meet at.exactly the same hour either 1 week or
2 weeks later.@ u '

4

e described another meeting as having been held in the Borough of
Queens. He estimates that when he rode the subway from Manhattan inte Queens -
that this meeting was st & place approximately 20 minutes after entering the
Borough of Queens after crossing the East River. He recalls having looked at a
map before proceeding to this Queens meeting and he remembers noticing that
the direction he would take would be in the general direction of an airport.
He 8lso recalls that the subway train on which he was riding left the
underground and became an elevated prior to the time when he left the train
for this particular meeting. At this point Fuchs was shown a copy of Hagstrom's
map of Queens, New York, and after studying it he reached the conclusion that
the general area in which the meeting was held is the area deacribed on the
map as "Jackson Heights". He, with his finger, made a circular motion
describing the area which is bounded by Flushing Bay, LaGuardia Airport,
St, Michaelts Cemetery, Woodside, Elrhurst and Corona. He was unable to
identify the subway or elevated stop or any of the streets by name since he
stated he could not recollect the specific place, but could remerber only the
general are&{&) \)\

As best he can recollect, he had with him on this occasion & pacimge
of papers which had been written in longhand and which contained classified
information about their work on the Atomic Energy project ang although he at
times carried rolled up papers in his hands, he preferred to carry the rolled
up pspers in his pocket which he probably did on this occasion. His recollection
is that the papers which were passed by him to Raymond and which were
written in longhand by him, contained classified, highly confidential information
with reference to his work under the general over-all security control of the
Manhattan Engineer District. Although he stated he did not recollect specifically
that any of the MBN papers were passed at this meeting, he did recollect to
the best of his belief that two or more MSN papers were passed to Raymond
him at each of the approximately 5 meetings held after the first meet,ingt a

- - S?{T_
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There was one other meeting which was arranged to be held in
Brooklyn. Following an examination of & map of Brooklyn, he believed that
this meeting was to be held in the gener;nga vicinity of Boro Hall, although it
might have been held'at the, intersection of Fulton Strest and Flatbush ivemue
extension. This planned meeting was unsuccessful., Fuchs stated he arrived
at the designated place and he recalls that there were some large public-looking
buildings in the vicinity and the traffic was heavy. He stated that at all
of the meetings held with Raymond, either in New York City or elsewhere, he
observed no one who seemed to know Raymond and he had no one accompanying him
at these meetinga, u .
He is of the opinion that following the very first meeting described
in the preceding section of this report that written confidential and
classified information was delivered by him to his contact, Raymond. He adviased
that there would have been no occasion for any meeting except to deliver
written information since the knowledge and background of Raymond was
insufficient to enable him to understand technical details and his lack of
sclentific knowledge of the type necessary to understand the problems on
which Fuchs was working would have made it very unlikely that he would have
arranged any meeting with Raymond after the first for any purpose other than
to deliver information in writing to hJ.m(

As for information furnished in the City of New York at the above-
described meetings, Fuchs stated that he personally prepasred about 13 of the
MSN documents. He would first prepare a draft in longhand. On some occasions
they would be sent to his immediate superior, Peierls, for reading and then,
in turn, would be routed for duplication. In some instances, however, Fuchs,
after preparing the rough draft, would route this rough draft which he prepared
directly for duplication. In all instances when Fuchs prepared the draft a
proof copy and the originel draft would be returned by the duplicating staff
to Fuchs. Each of the duplicated copiea was numbered for control and security
purposes due to the highly confidential character of the contents. Fuchs would
then personzlly retain the original draft which he had written in longhand and
he then, subsequently, personally furnished all of his own longhand drafts of
his own composition directly to the individual known to him as Raymond, with
the intention that he would serve as an intermediary in transmitting these
secret docunments to the Soviet Union and for the benefit of that country.

The documents which he delivered were sometimes folded and other times were
rolled up. Sometimes they were carried in his hand, but most of the time he
would carry them in his pocket and he delivered these papers secretly, usually
after dark, at the meetings which he had made by prearrangement with Raymond
during the period from December 1943 to August 1944. The information which
he furnished, Fuchs stated, had come to his knowledge by virtue of his
official employment on the Atomic Energy project under the over-all control
of Manhatten Engineer Diatrict.( ' -

During these contacts in'>ew York City, as above-described, Fuchs
stated that he furnished in writing informstion concerning the principles on

2 e ($OU

- 15 -

P T B TR -



e e e s & W - e e s - ama e wma A - . - -

¢ e W

the development of the mathematical theory, information concerning tolerances,
the gassous diffusion process, working plans, the size of a plani, and the
approximately 13 of the MSN series which ?e had prepared personally. ]
He furnished in writing also from time to time in New York, as he °
received it, informstion as to the over-all and general effort and activities
in connection with his own work relative to the production of fissionable
material and its potential use as an explosive:n the war efiort and
general information about membrenee and their composition and, although he
did not know the technical details at that time the general information
concerning membranes and their composition which he did furnish was of a

highly confidential type& u &

While in New York, he furnished information orally concerning
the manpowsr employed by Kellex and the nature of the work being performed
by the British Mission and all that he laiew concerning personnel and general
activities in the Manhattan Engineer District. He also advised orally that
there was a plan for the building of s large plant somewhere in the _
southeastern part of the United States, which would employ both the gaseous diffusior
and electro-magnetic processes. He stated that this plant was later constructed
at 0sk Ridge although he did noi know while in New York the specific location.
He furnished orally the identity of the officers and the high~-ranking
scientists who were employed by Kellex and those that he knew who were employed
at Menhattan Engineer District at New York. He also discussed some of the
personnel orally. At these meetings Baymond (Gold) never took notes. Highly
technical information was not furnished orally due to Raymondfs inability to

underst.andw U\ |

As best as he can recollect, Fuchs stated he only missed one
prearranged contéct with Raymond .in New York and at each of the meelings
actually held in New York arrangements were made between him and Raymond for &

subsequent meeting. [3) I

He stated that the only time he and Raymond traveled tegether in
New York City was on one occasion only when both got in a cab and went to a
rostaurant at some place which he does not recall. @ U

At the last actual meeting which he held in New York with Raymend,
Puchs stated he believes he told Raymond he was about to be transferred elther
to England or to los Alamos and that, in the event he desired to get in touch
with Puchs, Raymond could contact his sister, Mrs. Kristel Heineman, whose
address on 114 Lakeview Street, Cambridge, Maseachusetis, Fuchs furnished to
Raymond at that time, He stated that he did nmot like to bring his sisterts
name into this matter, but since she was in no way being involved in his
Bspionage activities, he decided it was the best way to permit a renewal of
the contact in the event it were lost. Fuchs stated that some tire subsequent
to this meeting he traveled to Washington, D. C., where he conferred with ( X)[‘\
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8ir Ja.mevgc/haduiqk, & representative of the British Mission. At this meeting
with Sir James Chadwick, Puchs learned that he was to be transferred to Los Alamos
and would, therefore, mot be going back to England. Prior to actually

leaving for Los Alemos, Fuche made a trip from New York City to Cambridge,
Massachusetts, where he saw his sister. At this time Fuchs informed his
sister that she might be contacted by an individual whom Fuchs deslgnated by
somé name which he does not now recall, but which name mey have been Joseph

or Jack. Fuchs told her that this individual would say at the time of

meeting that he brought fgreetings from Karl", These arrangsments had
previously been agreed upon hetween Fuchs and Raymond. Xristel Heineman, when
contacted by Fuchs in this regard, wes agresable to being so contacted. (g u

Fuchs was apked if, during the period he was in Bew York, he could
have told his contact that he was going to Mexdico instead of New Mexico.
Fuchs stated that he was sure that he had not stated that it was Mexico
imagmuch &2 he bad no intention to go to Mexico in connection with any
Atomic Energy work. Puchs also stated that he believes that he geve his
apartment address of 128 West 77th Strest, New York &t}r to Raymond at the

‘next meeting following his moving to that sddress. ( )u
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As set forth in the preceding section, it was definitely decided

'in the meeting Fuchs had with 8ir James Chadwick in Washington, D.C., in

July, 1944, that Fuchs would be transferred to Los Alamos to work on the
Atomic knergy Project there rather than returned to England. In accord with
this, Fuchs traveled to Los Alamos, New Mexico, whsre he arrived on about
August 14, 1944, and where he worked as & physicist in the Theoretical
Division of the laboratory. While Fuchs was still an employee of the British
Mission he was at Los Alamos, working under the over-all control of MED. He
was working on confidential and classified research and was, through his
employment in the Theoretical Division, ‘given access to practically all of
the information with respect to the plans for the detonation of a plutonium
bomb. He learned of the contemplated use of the implosion theory in such a
detonation and began work on various aspects of such a detonation, including
the Lens System, various implosion designs, the theory of the jets in con-
nection with implosion, and similar confidential work as an expert physicist.
4t los Alamos he was assigned a room in a dommitory in the restricted area.(i)“

'CESPIONAGE CONTACT IN CAMBRIDGE, MASSACHUSETTS, FEBRUARY, 1945. M

As stated, Fuchs was transferred to Ios Alamos in August, 1944.
He advised that the German Commundist Party would likely have information on
all the members of his family., He, Fuchs, did personally belong to the '
branch of the German Communist Party in England after he came to London.
It is quite likely that he furnished biographical information concerning his
sister, then residing in the United States, to this underground Commnist
movement in England. He never furnished any biographical data on any other
American. Thus, it was hardly necessary for him to mention his sister and
her addressj although it was suygested that his sister be used as a contact,
he does not know for sure whether he made this suggestion ar whether it was
made by someone else. He did not like to use his s¥terts home as a contact _
place, but did agree to it since it did not involve her, tut if she did suspect
anything she would think it was in connection with Communist Party work. @M

Fuchs stated he visited his sister in Cambridge in February, 1945. !
He had planned at first to visit her at Christmas, 1944, but this trip was
cancelled. It is probable that he wrote to his sister that hs would visit her -
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kB ter in February, 1945, since this was about. the time of the birthday
of one of his sisterts children. While he was visiting his siater in
February, 1945, his sister, Kristel Heineman, told Fuchs that his contact
(bs believes the name ®Jjoseph" or MJack® was used) had visited her and she
had told this contact that Fuchs was coming in February, 1945. He also
advised on another occasion that it was possible that his sister had written
to hin at los Alamos, advising that ®Joseph® had called. A contact, Raymond,
(later identified as Harry Gold) did visit his sister's home whife Fucha was
there in February, 1945. He did not 1like this meeting to be in his sisterts
hame, but be accepted it. No espionage matterz were ever discussed in the
presence of his sister. The contact, Raymond, came to the door and probably
asked for Fuchs, and when he was informed that the contact was there he called
down from upstairs for Raymond to come up to Fuchs!' bedroom. His sister may
have been there in the bedroom with them for a minute or so. He does not
recall this as being so, however, nor does he recall telling his sister to
leave — although he probably would have done so had she been there. He does
not recall that Robert Heineman was there at any time while Raymond was
present, He believes that in the home at the time Raymond was there were his
sister, possibly her children, and Fuchs. The call was made in the latter part
of the foremoon and lasted for ten minutes, or perhaps some longer period of
time, but Raymond did not stay far lunch. He recalls that his sister told him
that on a previous visit of the contact to the sisterts home, the contact,
Raymond, had brought some chocolates for thewchildren, although he does not
remember a book having been mentioned, (K j

The conversation which took place between Fuchs amd Raymomd :Ln
Fuchs' bedroom at his sisterts, Kristel Heineman's, home in Cambridge, covered
the following matters;

Arrangement for a meeting in Boston within a day a two;

The contact requested the information of an up-to-date type and
Fachs told him that be would prepare notes on the detailed
principles of the atom bomb construction fur delivery to him
at Boston;

Arrangements were made for the meeting in Boston at a specific

place, time and date; , O§>u
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During this mesting st Irictsl Heinsmants hems, Pachs gave
Reayrond & ysllow city street map of the City of Ssnte Fe,
New Moxioo, which Was used as & basis for plamming a sub= -
sequent meeting there in Juns.  Fuohs stated he perscmally =

brought the map with him frem los. Alames for the v PRI

arranging this subse mesting in Santa Pe. "It is to be.
noted that Fuchs was shown s map of the Gity of Saxte Fo,
New Moxico, issusd by the Santa Fe Chamber of Commerce, and ha.
stated that it was ‘exastly the asme type of map which je had .
furnished o Baymond at the .Heineman home in February, 1948; - .
‘Due to the fact that Raymond was employed scmewbere en a regulsr
basis and had diffionliy in arraaging te get oy, it was Raynond
who selectsd the time for the meeting. The meeting was to be
held cn Alameda Street, which runs slongside the River end Raymona

Park benches, and Fuchs was to piok him wp in & car there. .-
. B - -

was %o be,walking on this street in the vieinity of trees and (X)u

Foohs stated bhe then, in Xristel Heinewsn's home, Prepared a paper
whioch was the first really detailed paper he had prepared eéonocerning atom
baxb eonstruction. He later statod thet he had uo physical recollection,
kowever, of preparing the paper, er-in which reom it was prepared, or if he
actually sat down at a desk and prepared it. He stated, however, that he
did not bring any papers with him from Los Alswos. Thus, it was logloal to
assume that he prepared them at his sister's homes .

. His ocontact, Raymond, never spoke of his eoxztaocts iz any way, never
referred to them as "he,® “she,® %;hey" or "y pecple.® He indicated et mo
time any perscnsl intereat in the raation that was being furnisheds Fuohs
does not reocall whether Xonstant atanos came in while the eontect was
there, but Fuchs knows thet he did not want Raymond to stay long and he more
or lest pushed him out in erder to terminate the mesting. There was no
indleation during this sonversation that Raymond had tried to resach Mm in the
meentime, the mails had not been used, be had ne message thkrough any other
chammel -~ although his sister had written him, he believes, that SJoseph®
had besn in. The letters from hie sister were in English. (i~ U

While ke was at the Heineman home he recalils that Weadel ry
came to the house ocn & visits He remembers no telsphous eslls or telephons
mmbers having been left in axy way for him to make uss of in making a
ocntact. Hs does aot remember the telephone r Aoadexy 2-2677. He does
not remember the name J. or Jeroms Kaplue orfXaploun. He would not sey with
positivensss that this mumber hsd mot been left, but that it would have been =

‘most wnususl thing and that he has 2o recollection of it whatsoever. He stated he .

s
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positively 4id wot visit his sister in- at Christmas, 1944 During
m-nmuumaumy-mum_aumammom-mm
hin seme monsy.  Ho does mot recill the specifio ameunt — whethor it was
$500 or [1500, but he refused the effer as be was Wt imterested in acoopting
wmytormthhdhon om.(gu - _ -:

: mmmmzumwwummamm
residence in February, 19{5, by Raymond in view of the fact that he had,
&t his last meeting with Raymond in New Yerk CGity, prier 4o to Los
nm,mmwmtmumdummu Smry
shrough his sister, Kristsl, and Fuchs also stated that he was aware that
nmmmuatmmmmnumthWu

memommm MASSACEUSRY?S, PEBRUAEY, 1. BCX)U]

Fuchs stated that in keeping with the mdﬁomgmntlm
~ wiile ke was meeting with Raymond in Kristel Heinecman's home & day or se
proviously, be, Fushs, mst Raymond in Boston, Massachuseits, This was in :
February, 1945, jJust a day er two after the meoting in his sisier's hewe, He
remsabered that the meeting was held at & plaos olose to the River, mear a -
large, -public building en & street whish was met particularly wide, Fs mas
moertain, but after exaniuning & map;,; he believed it was in the gensral area
mear North Statien, At this moeting in Boston no oral information wasz furnished
to Raymond by Fuchs, humhhcrhmndnﬂdmmm.wom,
confidantial inforwmation of a te sature. Information, howsver, wms
furmi shed hvrd.ti.nguroumu( L‘l

Most of what was than hwm eonasruing Moden;

Classified information data dealing with the whole problen of
making an stom bemd from fissionahle ntcrhluhthnhn
ths problem;

The agrud upon, as well as thn.proipoo’dm plans for the
sonstruction and produstion of an atem bomb, as then kmown
to Mwm

Informatien as to the prinsiple ef the mthed of detonation of

(§Ou

hm“;tinhmtehnuhmwp of core;

E;éET -l
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fbp&ﬁﬂed%h&s&sﬁé!ﬁ&hﬂdmm,ﬂtb&t
sime, mmm;

mdnutoontorwmotthnghuplmﬂcmn
The possidility of making & pluhd.u ‘bomb}

mmmttmlnlounustmqrmanm
mand.mmmmmm;«uum; &

The difficulties of -ﬂtiph peint Mtlon as thkis was the
specific problem on which Fuchs was then workings

The highly spentanecus fissien rete of Plutonium 240 «~ Ee
stated he did not at that time know of the desigmation of this
substance as Plutonium 240, he knew it to be a type of plutexium
but it later became knewn a3 Plutonium 2405

The ceaparstive critical mass of ﬂ.utom.u a8 compared with
Braniwm 2353

The :pppu_;lnto smount of pluteniwm nmecessary for such a bomb;
The currenst idess as to the Deed for an imitiater. = C\X()U

It is kis estizate that this written, 1enahnd docnmm' eontaining
mahcnintomtim, known 0 hin te be cdlassified and highly confidential,
was prepared on six or more pages in longhand, 4n English, and the deowment
conternad itself mostly with matters of principle and was written in such a
samer that a physicist could understand it, altheugh Raymond, he felt sure,
could note The main point of empbasis in the paper which was delivered related
to the principle of implosion and the outer dimensien of the high explosive,
The doowment was prepared in Englisgk, written im longhand, and o part of it wmas
coded other than the use of gymbols mlmd_bymmuu.(

He was in the sirlier mestings, specific and pesitive about the
meoting being held in Bosten. Along Seward the oencluding meetings he ms
informed that Geld, ‘in his cenfession, had iadicated that this written doownent

- had passed at Cambridge in his sister's heme, and he stated that be fyankly
had oo physical recollaction of the weetinmg in Beston, but he dees recall

having papers with him in his pessession at Bosten fer the purpess of

delivering them to Gold, and it is kis recollection that the papers were pre-
pared in his sister's hems, after the comtact ia February, 1945, for, sinoe he
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alster's home and did 2eliver them at Boston within s few days: thtrufhr ;
" arrangemsnts made in his sister's home fer the meeting in Beston, mm.

;
/

brougl:b 80 papers with him from Los Ahnol, he bad no papers nldy ﬁor A
delivery whem Raymond arrived at his sister's home, se :his dept ruolluuen, )
Mumlodmomtmummﬂathmdthpmnﬁm e

numamtugtvuguummh-ntm-uha&um

the preparation of the papers, were made without the knowledge -af m*am. =
or her kusband, that they were not pressnt during the disoussionmyke Rad with\ - o
Mmdmtmudumvhdpﬁthmloorwulmﬁm. “Hader
prolenged and sontiuucus questioning comserning the meeting in :Boston, Fuchs!
Position changed from that of positiveuess -« even giving, as above shown, the

- physieal location of the meeting,te one of a rather mebulous type when he
‘stated be had no plw:icn.l recollsotion of the meeting in Boston. (%)M
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Emrmsrsmam NEN MEXICO, RSPIONAGE CONTACT IN JUNE, 1 j( W\
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In kesping with arrangements which bad been made 4n the hams of Fucha!
sister (Eristel Heineman) in Cambridge, Massachusetts, in February, 1945, Fuchs
stated that hea would meet M ecitact Rayaond in Sants ¥e inm June, 1945, He had .
MWmunpmuMmdm;umyndmnmm
indicated en Alsmeda Street, where 1% 1liss alongaids the river, and betwesn
Gastille Street and Dalgado Street, where there are trees snd benches adjaosnt te
the street, After they met, Fushs then went after his oar which he was using, and
bs then picked up his comtact Baymond, and together they drove across the river
Mdguandtumdhﬁintoalmmehhmuuph._: stopped the
car, sat in the oar, and taliced together at this deperted M.( H.

While there in the ocar, Fuchs delivered in writing as much informatien
an up=to-date type as he had concerning the A-Bemb. FHe alsgo $nformed Raymond
the fact that a test explosion was soon to be held in July at Alamogordo, and
alsc furvished additional information at this time which he possessed comcarning
irplosion, He gave in writing & desoription of the plutoniua bemb which was soon’
toe be testedes BHe furniahed more information than had heretofore been furnished
goncerning the ignitien of the bomb, although this ignition system had not yet been

completed. He furnished in writing the principles of IBK calculstions, the methods

of oslculating efficiency and the resulte of the officiensy ocaloulations. He
stated that as best be recalls, his estimate as to the ealouls
from & small percentage to as high as 307, which he subseque
somparing it with the ual results of effiocisncy tests of
which was about the later Negasaki explosion which w
furnished in information concerning the gise of the bomb,

to use the bomdb against Japan if it ware found effective in the test. He know
that work waa going ou on the gun but he knew very little about it, i probably
yeforred to it in Ms written communication, He Prepared a akstoh of the bomb
and its oompenerts with importent dimensions indicated, and he drev a simulsted
sketol oovering & period of about ten minutes, which ag best he counld recall was
sixdlar to the :,Mdmmtnmdmruhmndtttnanoﬁng. Hs also
furnished information as to the type of sore, a description of the initiator and
dotails as to the tnpor.@) A

' Orally at this meeting while in the oar, Fuchs adviged that he furnished
thouusnfthotmuoto:plodnatohowdhthobnb, ths spproxisats site
of the Trinity test which was soon t0 be made, and that the A-Bowd according to
calculations would be vastly greater in its explosive force than large quantities
of TNT, He furnished, in fact, & speocific figure to establish a compari JU

-

He stated that his paper was written 1n langhand, and in its preparstion
prior to the time whan be left Los Alamos, he consulted efficial alassified
doouments at Los Alamos in prepering the longhand data whieh he delivered to his

documentes to ebtain {nformation concerring the spacial method of detomation, the

IBM caloulations and the result of the efficiency caloulations. BHe stated that L\Xj,l
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”® meeting at Banta Fe was probably Septezber, 1945, as he rTecalls that it was
_ R Meaxico Oity with Dr. Peierls and ethers in
November, 1945. The specifioc dntcbdusmtmnoﬂl,htitm
en one of his days off, m“uﬂlmdlmmuthmamnlmhm
one of these shopping days. .Benulllﬁht
umum;m-mmz«mm:m,mmmuyﬁrnu

moeting in September, 1945 was not en
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mr,1945‘1thw,
roud in & desert betwoen Los Alamos and Santa Fe, and there wrote a paper im lenge
hand besed on infermation which he retainsd im his msmory. Be said *I had encugh
in my hoad to do this." Hs turued this paper which he prepared ever 4o Raymond

as an sspionage countact, with the full inmtentien and purpess that it weuld be
tranmnitted through Raymond to and for the benefit of the Soviet Unien and its
Atomic Energy research and vonstrustion progrem, EHe does mot believe that his
report oontained any information as to the results of the Japamese sxplosions, /
because be belisves that Dr. Penny's report somcerning this waa later prepared,

Insluded among the inforaation fwrnished by Fuchs in writiag, waless
otherwice indicated, $o Raymond for tremsmittal for the wse by ths Soviet Unten,

were the following: ‘The fagt that the produstion of T=235 was a 100 kg per
monthy that the production of plutoniwm was about 20 kg per meath; there was ne

stook Fils 4n 1946 as thers wore euly very few A-Boabs, and the diverting of -
material (isotopes) inte wedical and cther research work was very small, He
stated he was about 20 miles from the A-Bomb fission trial at Alamogordo, i.e.,

Sthe "Irinity test®, and he viewed the results that were ebservahle from this
position, At Los Alawos, his work was conoerned with figuriag out where things '
might go wreng in the bembd astien, and later at Les Alamos he worked en Wlast waves,
spscifiocally the tail end of the blast waves. Only so far as it entered iwmto the '
interpretation of experimental resulis &id he knew of the sffeot that the bemd -
would have o luman 1ife. He furnished to Raymond, he stated, whatever he Imew, u
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The ureniue bembd &% Los Alamos was an appendix, not much interest being shows in
it there, and he lmew mo one conosrned with the gun at Los Alamos, Eo furnished
specifically in writing te Baymond the results of the Trinity tests, and adviged
re kesping wp with the United States, Be alse furnished data -

tiater; the rate of prodwctien; and although e d4d net kmow
mich abeut it, he may have said something abeut the preassewbled core and :
The ckanges are that he did, He furnished informatien sencerming the eritical -
nnmchwuldhhporbmnlyumwtohuhwwbdbsumhm
f productien of materials. Es believes that he

2
g
3
:
&
g
:

passod infersation to Baymond that the barriers were to be ef Sgimtered gm.-'-(

— ]
: m.mhmdwhmweumuwm.msuu-;m'u
indication based on iis recellestion as to whether he did er did met furwish this
information as specified belew to his Russian esplonige contacts, is listed below,
with no indication as to whether the infermation was passed in the United States
or subsoquently in England, It will be moted that from some of the dates of the
mstings at which soms of the subjeot matters were discussed, that it would have
been impossible for this information to have been delivered te Raymond by Fuchs
at the Beptember, 1945 centact between them, due to the fact that the meotings
wore uot held wntil subsequently., Thus, his logical retionslization that this was
subsequently furmished in England wher he cated that the infermation was '
passed to his Russian espionage ocontact. (g" ;\K

~ As for the decument known as MSE-18, the title being "Adaptation of Xu25
Flant for Partial Operation on the Cascide of Cascades Prinsiple-~Flow Shests
VIII s, b and ¢," be stated that he know that this prebtlem was discussed, but did
aot know that a paper had been issued cemosrning it. He had heard
cancerning K~25 at Los Alemos, and if he passed any infermstion at all abeut it,
it was prior te his going to Los Alamoss The Cassade of Casoadss was oconsidered
previously in England, and was transmitted to his Russian espionage contact in
England prior to his ooxing to the United States. EHe transwitted nothing at any
time conmcerning the operatiens at Hanford, and he did give more than an indicstien
of the composite bomb and its econowic features, He did this at sither the r
r mosting in Santa Fe, or at the first meeting in Eaglani, and he furnished
it in writing, bhe recalls, There was included, alse, the ecencmio festures eof
the cemposite bamb at the Sptember, 1945 meeting in Santa Fo, This data was
furnished, he feels sure, as well as in & subsequent meeting wirich he held ia
England with an espionage contact after his return %o England from Los Alamos,
He stated that he did ot fwrmnish amy information concerning the preblem in
Achieving a non-equilibriuk reaction which was disoussed at the April saper
conference at Los Alamos, but he is quite oertain that he did furnish te Mg
Russian contacts informaticn concerning the imverse Coupton radiation codlimg
effect, He furnished seme informaticn conoerning diffusion plant prellems =
barriers, but this was oxly a lindted amount of data, and he furnished mothing
as to conditioning such problems, Hs stated that e did not farnish inforwstion
contained in the address by Mr. Teller in Mr, Bradbury's effioce at one of the
IZirst super conferencas, nor did he furnish any information oconcerning the
contents of & talk by Mr. H, Hurwitz who spoke at the second “guper® meeting,

SECHET  -17-



Concerning the indicated suggestiom of Dr, won Newskn, who suggestéd
the ignition of the super bamd by the implosion process, he stated laughingly
that this was his, Fucha', suggestion, and that he 4id not furnish inforws
osnoarning the ignitien of the super bemb by the imploxion preoce
8o informstien furnlshed osnosruing the suggested cylindrical rather shan
spherioal implesion gadget, nex did he furnish any information concerning the
contents of discussions by Mesars, Metropdlis and Turkevieh &t the shind super
mosting, Alse, be furnished no informatien 0 his Russian ocentasts censerming
a disoussion by Mr, Lausdorf at ths feurth swper mesting,  Hs eould mot recall
the subjeot matter of she fifth super meeting at whioh Mr, Teller presided, asd
the subject matter was not furnished ¢o him. He furnished ‘soms infermation about
the idea but nons ocencerming the details relative to the development of slow
explosives, Hs is unable to identify what was discussed at the meeting in
Juns, 1946, presided ever by Darcl Froman at a mesting of the Interim Cemnail

X
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INFORMATION FURNISHED BY FUCHS T%‘fsnm QONTACTS I( SO u

Fuche stated that, genorally, information of a techniecal type was given
%o Raymond in writing. He maintains that _at no time did he have any other
contact, nor was he associated with anyons 9lse, in the United States directly
or indirectly in espionage activities. Hig'American conbact, Raymond (he later
ddentified his photogreph as Herry Gold), would not be able to understand
technlical information furniszhed orally; thna, to a considerable extent and

:genorally, the oral information dealt with personalitiee, the identities of

‘sclentists, plans for the test explosion at Alamogordo, and things that were .\

within the acope of comprehension of big contact. He advised that Raymond never
took notes at any mee'bi,ng.(kx u ,

Ho stated that hieg best estimate ie that the i.nfomatio:f furnighed by
hin speeded up by several Yyeare the production of an A-Bomb by Russla because it
Gid permit them to start on the development of the explosion and have this roady
by the time the fissionmble material was ready. His estimate of "geveral yearst
is based on a speculation as to how good the Russian scientists are and how far
advanced the Russian development was at the time, His conclusion is that the
Russian scientists are as good as the scientists in England and inp the United
States, but there are fewer good sclentists in Russia than in the United States
and England, He gave his Russian espionage contacts nothing which would speed up
their production of Plutonium, and he estimates that if he had given the same
data, which he gave to the Bussians, to the United States, as of the date of hig °
arrival in the United States, he would have speeded up the American production of
an A-Bomb only slichtly. He did pass on to his espionage contact what he learned
concerning the production of plutonium during the final veriod of his work at
Los Alamos, Upon furiher reflection, he stated that the information furnished by
him alone could have speeded up the production of an A-Bomb by Bussia by one year
at least. He advised that if Russis €0t no information on the plutonium Process
from any other source, his data, as nished them, could not have been of material
assistance on this plutonium phase, ( “

'

! Information Concernin H-Bo%)

Fuchs claims to have furnished no information to his Russian contacts
concerning the H-Bomb while he was in America. As for as information furnighed
by him on this subject is concerned, he referred to a statement obtained from him
by kr. Michasl Perrin vho is & Britigh Consultant in Atomic Energy Development
end who interviewsd him at t equest of Americen authorities, and a report has
been submitted by Perrin, (%bﬂ\j ‘A

During the last period of his work in Los Alamos, Fuchs said he did some
research work on the H-Bomb, including hydro-dynamice as involved in the U, S, work,
He was arguing with himself about this time concerning working on the H-Bomb, and
although he subsequently passed on to his espionage contacts in Ingland what he hag
learned in the United States, he was then ne ‘theless possessed of some doubts
as'to the wisdom or provriety of his action % > ‘k

" in England, he stated that thig paper, he recalls, was confused, end he stated in

In referring back to his first paper delivéred to his contact, "Alexender,! 2

= %" spefa g)
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comparison his information concerning the H~Bamb work in the United States at
the time he returnsd to England was algo best descrided as & confused picture,

He stated that when he, Fuchs, left Los Alemos, howsever, he lmew as a8
anyone at Los Alamos about the matter - but much has since happenad M
. . I . i
@’JInfo ti livered b hs to Jold in New Yorlk City. December 1 l

Written Information Murnished: S ' MGB)

1. His longhand drafts of the 13 MSN Papersg prepered by him, angd
all of the information contained in those papers at the time
he delivered them was classified, o

2, He furnished what he lmew, and that was quite much, concerning
gaseous diffusion, whkich was later applied in the production
procese at Oak Ridge, but he knew hardly anything about the °
electro-magnatic process, although he furnished what he dig ¥mnow,

3. He furnished general information concerning membranes and the
composition of sintered nickel powder. Although he did not know
much ahout the techniesl details, he furnished the information
a& to the principle, _ ’ '

L, He furnighed information concerning the gemeral scale of the effact
of the American progrem, with the aprroximate timing of this progran,

5. He furnished information from time to time, es received by him,
concerning the over-all and genersl effect and activities in
comnection with his own work relative to the production of figsionable |
naterial and its potential use ag an explosive in the war effort. C},

Oral Information Furnished: ,_ - \

1. Information as to the address of his sister, Kristel Beineman in
Cembridge, Massachusetts, for contact vurposes,

2. At each meeting in New York ke and Gold agreed orally as to the

. details of time and place for the next planned meeting,

3. He furnished information concerning the identity of officers and

" the identity of leading research persornsl at The Kellex Company
and The Manhattan Engineering District in New York, He also
furnished information concerning pergonelities and the zeneral
bersonnel situation at these establishments,

b. BHe furnished information that & plant was to be estadlished for
the oroduction of fissionable material, to emvloy both the gagaous
diffusion and the electro-magnetic processes in the development
of fissionsble material, guch materials to be used in the develop~
zent of an A-Bomb, and the Plant was' to be tuilt somevhere in the
southeastern part of the United States (later at Oalx Ridge),

21965 X)) A O\

Fuche etated that he passed no written information to Gold et Cambridge,

Hassachmsstts, during a meeting at the home of Fuchs! pister, Eristel Haineman,
He did furnish the following o¥al infomation:/Xﬁ ;
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1. Oral plane for & meeting soon afterwards in the City of Boston.. W
. 2, Oral plans for g meebing to be held in June, 1945, at Sants Fe,
- New Nexico, and in maleing these plens a deteiledstreet, nap was
examined, He agreed to Drepare for delivery to Gola at Boston -
‘& paper contalning additional confidentinl, classifisg information,
He agrepd that the informetion contained therein would bring the
information which he bossessed up to date as far as passing such
information to his contact:was concerned, -
3« He received an oral offer of money from Gold; he does not recall
the specifiec amount, but he turned down this -effer ani stated he -
vould not do such g thing,

'%rnf rmation Delivered at Boston migettg, Feb 1 ;(g) M | M

Fuche claims that he furnished no classified oral information et the
Boston meeting, held within a few days after the meeting at his sigterta home,
but that he did prevare a written vaper which, he believes, wes prepared by him
'in his sister's home and which he delivered at the heretofore described meeting
in Boston, This information was ell & writing and consisted of: ]
- ,
1. Details of the principle of A~Bomb construction,
2. The principle of the method of detonation,
3. The decisions made up to that time as to the type of core -
he kmew nothing then concerning a solia core, -
k. The principle of the lens system, although it had not yet been
definitely adopted. '
5. The duter dimensions of the high exvlosive and the lens system,
6. The possibility of making a plutonium bomb, :
7. Most of what was then kmown conceraning implosion - this was the
mein point covered by this vaner,
8. That high explosive was the type of material for compression
being consigdered, although it had not been entirely decided upon,
9. The difficulties of multiple-noint detonation, on which Fuchs
was then working,
10, The sequence of timed exvlosion,

1l. The agreed-upon, as well as the prospective, plans for the
construction and the production of an A-Bomb, as was then lmown
to him, :

12, The high spontaneous fission rate of Plutonium 240, (Although
"he did not lmow the material ns Plutonium 240 at that time, he
knev it was a type of plutonium.) -

13, The critical mass of Plutonium as compared with Uranium 235, \

14, The apvroximate amount of plutoniun necessary for such a bomb, M

15. Tae current ideas se to the need for an initiator,
He does not believe that he disclosed at that time the amount of U-235

that was required in the production of an A-~Bamb, Likevise, he did not know
vhether mention was made at this meeting of the gintered nickel powder. Lw u
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g:l-nfomation Delivered gt Sgnta Feo, New Mexico, Jume 1 kﬁg) M

¥ritten Information Furnighed:

1,
2,

3.

h-
S

.6.
7.
8.

9,
0.

11,

12

13.

. /
A description of the plutoni_.ﬁm bomb. - :
A sketch of the bomb and ite components, with important
dimensione indicated. (There is attached a reproduction mede
by Fuchs in sbout ten mimtes of what he believed i a similer
sketch furnished at this meeting.) .
As much up-to~date information concerning the bomb as he then
knew. :
Additional information concerning implosion.
Additional information concerming ignition - althoigh this
research wae not yet finished, :
The principle of IBM calculations.
The method of efficiency celculatione.
The results of efficiency caleculations, his estimates being from
a suall percentage to fifty percent.
The size of the bomb, '
The intention to use the bomb againet Jepan, _ ( ; >
The type of core.
A description of the initiator.
Details as to the tamper,

Oral Information Furnished:

1.
2.

3.

The nmmes of the tyves of exvlosives to be used in the bonb,

The fact that the Trinity test explosion of the A-Bomb was soon

to be made, and the approximate site of the test,

That the exploeive effect of the A-Bomb would be vagtly grester

than TNT, and a comparative statement as to the anount of THT

was actually furnished. He !mew at this time that work on the

gun wag going on, but he kmew very little about it, )u

a Delivered nt Santy Fe, New lexico, September 12&5']% ) L&

_#Information
“ Y

‘.ifritten Inférmation Furnished:

1,
2.
3.

L,
5e
6.

7
8.

That the production rate of U-235 was about 100 kg. ver month,
That the production of plutonium wes sbout 20 kg. per month,
Information developed by him in comnsction with his work,
concernad with figuring out where things might 20 wrong,
Information concerning blast weves, egnacially the tail end of
the blast waves, as he was doing work on this,

Results of the Trinlty tests and vhether the Englich were
keeping up with the U,5,A. in develomments.

His work on the initistor,

The rate of production. . A

He may have furnighed something concerning the pre-assembled
core and compass, and the chances are he did, he advised, (ﬁ)u
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9. The critical size, which would have been important only if
‘someons wanted to lmow how many bhombs were being made, based
upon the rate of the production of materisls,
10, EHe helieves ho passed information that the bdarriers were to A
~ be of "gintered niclkel,® .
1l. The special technical rhase of plutonium, and the uses of a C u
special elloying constituent,

- Fuche gtated that, as of the tims of the Beptember, 1945, mesting,
the uranium bomb at Los Alames wes an appendix and not too much interest wms
shown there in this type of bomb, and he knew of no one at Los Alamos concerned
vith the gun. Ho advieed that he mew of no stock pile of A-Bombg in 1946
since there were only a very few available, .and that the diversion of the
isotopes materisl into medical end industrial resesrch vas very little. He
vag about twenty miles from the A-Bomb fission trial at Alamogordo, New Mexico,
and observed vhal could be seen from that distance, He advised thst only so
far a8 it entered into the internretations of experimental results would he
Imow of the effect of an atomie explosion on human 1ife, He Imow nothing at
this time as to the change & design concerned with gaseous diffusion or
electro-magnetic forces, amlthough he ¥mew a small smount about making s campact

uachine for gaa(’$\> :
X/r;fo | iM

1, Data on the probability of predetonatic@nd he relied on his M

menory in furnishing this information. :

2, Working on the caleulations involved in tests in comnection
with the Jgpanese explosions, elthough the information possessed
by hin and furnished by him was not the accepted figure, he
believes. U\

For added pertinent information, he made the folloving corments
concerning the delivery or nondelivery of information to his Russian espionsge
contacts in the United States or in Ingland, anrd it wouldd appear that perhaps
most of thie information which wes delivered would have been in Englend since
he claims to have had no contacts for delivering espionage information in the
United States after September, 1945: )

1. As to the document referred %o in MSF-18, entitled “Adaptation
of =25 Plant for Partial Operation on the Cascade of Cascades
Principle - - - Flow Sheets, VIII, a, b, ¢," he advised that he
does not remember this report. He recalls that the problem was |-
discussed, but he did not know & DPaper had been issued concerning
the subject. He had heard nothing concerning E-25 at Los Alanog,
end if he passed any information at all concerning E=25, it would
have been prior to his going to Los Alamos, The Cascade of
Cascedes princinle was considered in England previous to his
coming to the United States and was tranamitteod to his Russian (j) M
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ecpionage contects in England prior to his arrival in the
U.5.A, He furnighed no information dealing with the work
at Hanford, Washington. ;

2. He did, give more then an indication as to the composite bomd -
and its econamic features, this information having been given
at the last meeting in Santa Fe in September, 1945, and the
"firet meeting in England thereafterwards. The information was
transmitted in writing, He furnished no irnformation concerning
the probvlen of achieving a non-equilibrium resction, and he )
does believe that he furnished information concerning the inverse
Compton radiation cooling effect, %

3. Concerning thermo—-miclear weapans, he advises that he furnishéd,
roughly, the information which was in the Fermi lectures ag
distinguished from the information set forth in the Y Bupor®
Handbook. He furnished some information relative to rsactions
in Englond as well as & certain limited amount .of information
concerning barriers, tut no information concerning conditioning
in the diffusion nlant problems,

k. Concerning the first "Suwer" conference in M. Braibury's office,
which was addressed by lir, Teller, he furnished no information
which was discussed there. He furnished no information concerning
the second "Sunmer" meeting, presided over by Mr. Teller, and
information discussed by ¥r. H, Harvitz. Tuchs claimed to have
been the one who sugeested the ignition of the "Super" bomb by B
the implosion process. He furnished no information concerning
the suggestion of the eylindrical rather than the spherical
implosion gadget. He furnished no information which was discussed
at the third and fourth "Super” meetings. He cannot recall the
subject matter at the fifth "Super” meeting. He did furnish the
identity but not the details concerning the development of slow
exnlosives as discussed by lir. Stout in Fuchs! Presence. He could
not ldentify the subject matter of Mr, iile Sempsont?s talk at a l
neeting held m June 3, 1546,
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Fachs advised that after his arrival in the Uzlted States in
December, 1943, he was assigned as & part of the Rritish Mlsaion which had
offices at 43 Bxchange Place, New York Gity, and which was working under the
over-all eontrol of the Manhattan Engineer District. His first trip swsy from
New York Gity after tils assignment was when he went to visit his sister, |
Kristel Helneman, in Canbridge, Massachusetis, during Christmas, 1943.&311
5

In the Spring of 1944 (sctually Msy 29 and 30, 1944) Fuchs made a
trip to Montreal, Gamada, for a conference with Canadisn scientists, and he
stated that the purpose of this trip was to ascompany Professor Pelerls who had
found it necessary to go to Canada to dlscuss atomie problems, Fuchs wmas
usble to reneuber the names of the scientists contacted there exvept for the
names of Halesan and Kowarsid, He said that he traveled to Canada by air and
also returned to New York City by plane. Fuchs said that this trip had no
direot comnection with any esplonage engaged in by him, Tuchs also visited his
slster during the Spring of 1944 en several cecasions. He stated that they
were probably at one-month intervals, and he believes that he went there at the
time of a birthday amniversary coowrring in My, 1944. He also made trip to
see kis sister shortly before he left for 1os Alamos 4n August, 19445 s() (_(

: In July, 1944, Fuchs recslled that he fraveled to Washington, D. C,,
where he conferred with 8ir James Chadwick, the British-itomic Biargy
representative, and at that time a definite d on was wade that he was to
g to los Alamos rether than return to England, g}u

After Fuchs arrived in Los Alamos in Angust, 1944, he remained there
ubil » 1945, This was his first trip off the restricted resarvation
area., -

' Fuche &lso recalled that on one ocoamion, while at Ios Alamos, he
made & trip in an Arsy bomber to Wasldngton, D. C., for a conferense, returning
to Los Alamos, also in an Army plane, He does not remember the exact date of
this trip, but the pwposs of 1t was in cemnection with his official mk{jou

During November, 1945, Fuchs left Ios Alamos to go to Nontreal,
Canada, for work for the British Ministyy of Supply who were attempting to
engage pecple for work at Harwall, England. He was mupposed to meet the
particular individual whom he was to oontact thers in Chieago, but becauge
of his plam cation in Mexico he traveled to Montreal, Canada, to make
this contact, \& '

spefer
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Fuchs, following this eonfarenss, returued to Albuquarqus, New
Mexico, where he met Mr. and Nrs. ‘Pelerls and Mrs, Bdward Tellsar, and they
‘then traveled to Mexico Gity on 'w-short holiday. They returned from
Mexico to Ios Alamos in-early December, 1945. Fuchs stated that this trip
by the growp to Mexico City was in no way comested with his espionage
activities, During June, 1946, Fuchs left los Alamos permanently, being
tranaferred back to England, At that time he traveled to Wa 2 s Ds Cuy
and he believes that he recalls staying at the Hotel Sheratoni ‘He then
traveled to his mizter!s home in Caubridge, Massachusetts end made a trip
from there in company with his sister, Kristel, to Schensatady, New York,

where he ¥as in comtact with Hems A. m{% M
thsm questioned with regard to the pwypose of thist rip and

he stated that Bethe had been comnected with the Theoretical Pivislon at

Ins Alanos, snd he had desired to talk to him prior to going back to
Englsud. He took his sister with him on this trip in order to got her sway
from her bome and children, and to give her a ittle outing. Fuchs belisved
they traveled at least part of the way by plane in erder that eho might =
bave this @xparience. Fuchs said that this trip was not comnected with his
sdplonage actiﬂty.($ \J\ . :

s
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Eucms SUBSFQUENT ESPIONAGE ACTIVITIES IN @ij@u
/

Fuchs sdvised that in September, 1945, in Ios Alamos his contact,
Raymond, gave him inmstructions for the carrying out of a meeting in England in view
of the fact that Fuchs at that time believed that he would be retwrning to England
around the first of the year, 1946, -Fuche himself actually designated the meeting
place in view of the fact that Raymond did not know anything about England, TFuchs
was to carry a copy of life at this meeting and his contact was to have a bundle
of books, Actually Fuchs never utilized this method of reestablishing contact with
the Soviet Intelligence Service in England because of the exposurgs which had been
made public in connection with the Soviet Intelligence network in Gansda, He,
after his return to Harwell, England, in July, 1946, saw certain excerpts there
regarding the espionage activities of Alan Nun May, the British scientist, and
this made him fearful of utilizing the contact although he did not actuall 21 eve
he would be involved because he had not engaged in espionage in cm@ .
shing

Late in 1946 he decided to utilize some other method of reestab
contact with the Soviet Intelligence Service and he therefore decided to attempt
to recontact Jurgen Kuczynski but, learned that Kuczynski had returned to Germany.
He, therefore, contacted Jo opstech who he knew to be active in connection
with an underground section of German Communist Party and Fuchs stated he :
had kmown her prior to the time that he went to the United States, He contacted
her at her home and told her that he had %lost contact.® He asked her to get f

in contact with whoever had taken Kuczynski's place in England and give them the
message but he did not explain further. A week or so later he contacted Johanna
Klopstech just outside or inside the gate at Hampton Court and she at that time
gave him instructions as to how he would reestablish contact for espionage .
purposes, This included a password and recognition signals and the contact "
was 1o have a red book in his hand while Fuchs was to carry a copy of "Tribune,% f
They were to meet at the Nagshead Pub in Woodgreen, London, England, and the
recognition sipgnals included the contact making some remark concerning a drink
and Fuchs making the suitable reply. Fuchs believes that early in 1947 he
actually reestablished contact with an individual, whose name he did not lmow,
at the Nagshead Pub and at the first meeting with this man nothing was passed.
The new espionage contact reprimanded Fuchs for utilizing Johanna Klopstech,

a Communist, in reestablishing contact with the Soviet Espionage Services)

From early 1947 until February or March of 1949 Fuchs carried out approximately -
8ix contacts with this new espionage superior and the contacts were spaced at
approximately two-month intervals; however, Fuchs says that he missed a large
mmber of these contacts. He said that there were ‘two points for the neeting
places after the first meeting and that they alternated between the two spots,
ope of them being at the Spotted Horse Pub on High Streat in London, England,
and the other was outside of an underground station in Kew Gardens, London,
England, Fuchs said that he believes that he only delivered one or two actual; '
reports to this contact which he had taken from his official position in con- - @
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nection with the Atomic Energy Research Plant at Harwell, England. He did
furnish to the contact information relating ﬁo atomic energy research, including
the followings the mechanics of assembly e filled in the details on E:e-
detonation as he had learned it in the Unifed States. -He believes that

furnished calculations from the two atomic bomb explosions in Japan, although
Fuchs commented that his calculations based on this were not the officially
accepted calculations, wag once asked about the electromagnetic process and
the efficiency formula. u

" Fuchs said that delivering material to this esplionage contact, the
individual would usually disappear for a few minutes and then come: back, whieh
indicated to Fuchs that he was passing on the reports to someone else. Fuchs
said that in meeting this individual in pubs, he would usually go in and sit
down and order his drink and a short time later he would see the contact in
the pub and Fuchs would wait until the man then left and would shortly thereafter
follow him out on the street where the contact would be actually established, u

- Fuchs Baid that in edther 1947 or 1942 he accepted 100 pounds in English
money from his contact, Fuchs sald that he was motivated in doing this by the
fact that pecurity precautions had been tightened up after the exposures in
Canada and he felt that in accepting this money he was more or less assuring his
contact of his loyalty., Fuchs also said that he may have accepted a pound or
two in English money at various other times in order meet his expenses for trawel
but that ~he did not accept any presents or gii‘bs.(%; u

" Fuchs stated that 1948 it was suggested to him that he contact an
inilvidual by the name o onlin at 2 Rue Adolphi Bartholdi in Paris, France.
He was told that this individual would be able to place him in contact with
someone who would be able more fully to understand scientific terms, Fuchs
said that he never established oontact with Sukhonlin'(actually Vassili V.

X'S’ uldlom:l_ine) in view of the restri laced on sterling for use in
foreign travel at about that ti.me

Arra.ngexzents were also made in order that Fuchs might establish
contact with his intermediary in case the other arrangements broke down
by going to a particular address at 166 Kew Road in Richmond, Surrey, England.
At this point Fuchs was to throw a copy of the periodical "Men Only¥ over the
wall of a house, On the tenth page of this periodical Fuchs was to write
instructions for the next meeting. Fuchs was then to go to another point and
to make a chalk mark on & wall. Fuchs utilized this method of contact on only
one occasion which was merely for the purpose of testing the arrangement
and he did not place any imstruction on the tenth page of the periodical.
His contact at a later meeting ed Fuchs -that the proposed method (“
establishing contact hdad worked., {(It might be noted at this point tha-jw
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Fuchs said that he finally stopped attending meet.ings with his contact
and that. no attempt was made 40 again activate him in Soviet Eapionage. He also
sald that his contact may have known that he was dissatisfied because he miased
so many meetings and alse had not been furnishing all the information which
was requested.

Fuchs furnished the following descripiion of his last espionage
contact in England:

_N&me: Not known.

Ager  About 30,

Height: 5t6n or 7

Weights: 160 ~ 170§

Ryes: No recollection.

Build: Stocky figure.

Hair: Dark blond, combed back and believed parted.
Features: Fairly round face,

Noset Short noses

Iipst Neither thin nor thick,

Glasses: NoO.

Teeth: No recellection.

Nationality:; Fuchs said he couwld have been a Russian but he is not sure of
Accents Had slight accent. Fuchs not able to identify,
Occupations Does not know.

Habitst Drank beer but did not smokes

Personality: Friendly but somewhat reserved.

Scientific Background: None

Dress: Well dressed.
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Fuchs advisad that- during November, 1947; he-treveled to the _
United States by plane, axriving in How York Gity., He-stayed s day or
two in New York Oity at & hotel, the name-of which -he did-not reczall, but
Which was in upper Manhattan, just off Broadway, azd he belleved that it
' 4two or three- -above 111th Btreet, He _
J11th Strest in view of the fast that he renembered that Mrs. H, W, B,
Skinner ‘wus residing in an apartment .on that - ) u -

Fuchs then went to Weshington, D.C., where he attended a de-
classification conference in company with other British scisntists, He
said that this conference lasted three or four -days, &nd he saw there a
mumber of Anerican scientists with whom he had worked &t los Alamos, He
eaid that following this vonference, he traveled back o Hew York City and
then went to Jthaca, New York, At Ithaos he vielted Cornell Undiversity,
vhere he talked to Dr, Bethe; a Mr. Wilson, Foi1Up MNorriscn, and Richard
P. Feyoman, Hie conversations with these individiiles were. in regard to -
Mbmmwmmmlmﬁmesatmmm(‘wu '

' 5 then traveled to Rochester, New York, where he was in comtact
with Rob shak, whom he had known at Ios Alamos, He said that he
arrived in ester in the laty-afternoon, and recalls being shomn &
cyclotron by D, Marshak, Fuchs then went %o Chdoage, where he spent two
daye at the Argomme Naticnal Iaboratory, and he recalls being in contact with
bf, Zim thers, Fuchs ssld that epecific parmizaion had bean obtained for a
vigit to the Argomme ¥atiomal Isboratories, and kis sccess to information
there was limited to some extent. While in Chicago, Fuchs sald that he saw
Mrs, eller, but does not belleve that he ssw Bdward Teller who had
Just left cago. He said that on one evening Mrs, Teller invited scme
pecple in to see him, but he does not recall the names, He does recall seaing
v, and Mrs, Bonald Blfredumey while in Chteagos (X /) A

After leaving Chicago he went to Schenectady, New York, where he
-spent one or two days st the General Electric e He said ¢ he con~
fmeduthammbenefperma,inclucﬂ.ngnr 1Eczek and Mr +» He
said that he was shomn the betatron and the gynchrotron, Puchs said that
he had several informal dlscussions there gave a shoxt, informsl lectur
oncmm'orkbd.ngdonantl!meu@ \\ ' o
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Fuchs then traveled to Cawbridge, MBssachmsetts, where he gpent
three days with kis sister, Kristel Heineman, He does recall di
with her anything concerning his eontact, ®Baymond,® who may have been known
to her by the name of SJoseph® or %Jack.® He gaid that dming the tiwe he
wags there his sister may bave entertained omce or twice in kis honor, but
he does not recall this with any certainty, He believes that Robert
Beineman wis present &t this time, Fuchs also went to the Massachmsetts
Ingtitute of Technology during the time he was in Gambridge, &t “whick time
there was seme discussion on experiments with regard to prospecting for eil
with neatrons,. He recalls secing Inr. Welskopf there and also saw Martin

Deut. sch. He%eﬁdhacktoﬂa!ork City and caught a plane back to

London, .England,
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l:m ADQUAINTANGES AND ASSOCIATES GF FUCHS IN THE B.'s.hj(%p 1’“\
Fuahs was quastiontd regarding eertain closs ssquaintanses and associates
in the Seited States, and while he had expressed imitially s relustance to furnish
i informatieon regarding suck pereems, he did give esriain {nformation Tegarding thage
: porsdus, He specifieslly atated $hat 2oos of the fallowing peeple Were inm axy
| munmommummobn-nmmmm@'ﬂ

e s s T WA

Fuohs said that Dr, Bethe had been the hesd of the Theoretical Pivisten
! &t Zos Alamos, and be had werked under him, - o said that he visited Dr, Beths
: in Juw of 1946, and 1n Noveaber of 1947, st Gernell University, U\

G ma rasfe]c YU

v -mumimtummm?cmmmpnu
o attached 40 the British Mission in New York City, Fushs alse said whan
s in the United Gtates in November, 1947, e sew Dr, Ceben at & o
1ater
LW
dexnt

4
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Now Yoxk City. Tuchs said that he left his hat in the rostaurant,
requested that Coben piok up the kat and yeturan it te the hows of
Skinmer, West 111th Street in New York Gity, Tuchs said that this

E

g

1
Er

2ot kave anything 40 do with his espionage activities,

| (. 'M.Mnﬁxmj(@ (/\ o

Fuchs said that he kuew Mr. Feymman at Los Alamos, #nd also saw ki in
Noveaber, 1947 st Cornell University in Ithaca, New Yerk., Es did not know of any
espionage or Cemmunist activities on the part of My, Foynmans u

" [& rseffeat )\
- _ Pachis said that b knew Wedskop! a4 Los Alamos, and also saw hix in

1947, when Fuobs visited MIT in Cambridge, Massachusetts, He knew of 0 Communist
or espienuge sctivities on the part of Welskeps, (%_)u .

U [ el O |

Fuchs sald that be knew Deutsch st Los Alamos, and also saw kim in
Noveaber, 1947, at MIT, BHe said that Deutsch may slso have visited Xristel
Heipeman’s hems in Canbridge during that time. Fuohs also kmew Susie Deutsch,
the wife of Martin Deutsch. Ne of mo Communtst or esplonage activities ¢p the
part of dr, or Mrs, Deutsoh, ' -

(& ez ffureeion

Puache Nsd known Bensdict during the perfod he was in Mew York ity
¢  attached to the British Kissien there, He 41d not know of any Comeunist or

, . esplonage activities on the part of B.M“T%) M
| wef],
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!uhsnidththhdhm at Los Alamos, and that he
also had dated ber oa a few Isﬂdnﬁhuotmcm'nn-or
ospionage activities on her part N

e Sststomter rosectn (5 BU\

mummthmmnmm mmm-mum
British Misaion, and at ens time Eearton had been in charge of the Missien,
mmm«tmupimgo wcmmnstmammpﬂdm%u

(30, Pretessor nu@j&)u

Mhaondthntbhtdmwrm?rofouorm Boal.idtlnth
knew of no astivity on the part of Binstein in his bebalf, He knew of no Comounist

erommpuu. t:l.oamtha ) o!lluboil.%u

{n. Jo_Robe r |

Yuchs knew Oppenheimer during the time that Opponhoinr:insohe:m
leading officials at Los Alamog, KHe kuew of no Comsunist er espionsge activitiss
utbmﬁd@ponhanr.@;\

Clﬁ- !r-_rnM ‘]@Q A

!‘nehsmnr.nuukutmums,andalaouwhhinlwuhr,l%’f
at the Generel Elgetric plant in Schensctady, Fe knew of no Comaunisgt
or espiooage activities on the part ef Flacseke

(23, Drs Robert 5&:-_-1_:_&_'1(%) 1

Fuchs became soguainted with Dr, Marsbak at Los Alamos, and in Noveuder,
1947, visited Dr, Marshak in the Physics Departmept at tbe University of Rochester,
mmmmawwuum.mmmdnrmkmmcm

or esplonage nttor- u
(% emniesie Y

mumtmummnr.m-tnum, and was quite
with kim. He did not now of any Camunist or espienage astivities en

mofm.Mﬁdmt’%D U
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las g&ﬂé@%)b\
Puchia sald that hs becems asquaifted with Dr, apd
at Los Alamos, and was very friendly with beth of them, t he also '
saw Mrse Taller in Ghicage in FWovewbsr, 1947. Fuchs stated that he knew of no l/l
Commrnist or esplovage astivities ox the part of o:!.tho:;;f Teller or Mrs, !‘onor.%)

@6. Mm-&j%) U

Puchs said that Mre Freisch was ens «f his better frisnds at Los Alanos,
vhere Freisch was also & part of the British Misslen, Ne did meb know

3

’ccmmiltcrommp vi.t:t‘umt-h._pn‘tdmwﬂm.( ).&
(37 Erofessor Baduirh l.ﬂ.‘lg)u | R

Fuche sald that he had worked with Professor Peierls st Birwingham,
England, and had then scme to thw United States in Deoember, 1943 as sa assistant
o Professor Peierls, He later workdd under Peisrls at Los Alamos, and has also
sson quite a 1ot of Felerls since Fuchs returned to England,  He knew ef ao
Commurist or espienage activities en the part of Peiexlss M ‘

Ea. Bonald Iﬂmdﬁa;tﬁ) A

Fuchs said that be becsme acquainted with Nr. Ronal§Gursey snd his
wife, Na in Bristal, Englend, in about 1933, and was clepely acquainted
with until ab least 1937, H» said that he also met the Curmeys in Ghicago,
Nlincds, in November of 1947. Be said that censzideraiion had been given for the
enployment of Dr, Ourney at Harwell, England, en the itowics Energy Ressareh Plant
there. Fuocks said that he would regard Pre Gurmey as & seourity risk, He bLused
this on the fact that Gurney and his wife had both belenged to the Seciety for
Gulturel Relations with the Union ef Soviet Soolalist Repuilics in Bristeal during
the 19307, Fuchs himself had attendsd meetings ef this erganisation, and knew
that Mrs, Gurney was partioulsarly active in the ergamisatien, Fuoks regards the
Boclety fer Cultural Relatiens with the Usion of Soviet Soolalist Repulilics as
8 Commundst froot organisatien, Fuchs said that kis statement that he world
regard Dr. Qurney as & security risk may bave been somewhat prejudieed becawss
Gurney was turned domn for employment at Barwsll, England, fer work on the Atomis
Energy Ressarch Plant there., Fuchs believes that the guestien of loyalty pessibly
entered into this rejectien of Br, Guroey, but he dess mot Imow that this s
absolutely & fact, -He said that the question ef the leyalty ef Dr. Gurpey &id
not treulile him se much as the loyalty ef Mrs, Ourney. He explained this by
saying that he did wet know of any espienage activity en her part, and did mot -
know if she would actually engage in guoh activity, but he belisved that ether
people might got in cenmtact witk Soviet ssplonsge through ber, He also said
that m-:;mmum:am.(%) \N
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Tuchs maixtained 4hat he ssverihad any espionage dealings er affilistiens
directly er indiresctly with Exlperim, Abat while in ths United States, the exly
esplozapge activities in which M participatod were with Baymend (Harry Geld), BHs
stated that he yeoeived & letter, as dest s cmild recall, fres Halperis who Mad
heard shat he was in & detention sanp in'Cannda, There are ¥we posgibilities as
to the way shat Ealperin might have learned ef Fuchs' presence there. Gue, it 4s
possible that he learmed this informatisn frem Mrs, Kristel Heineman, Fuchs! sister,

who was aware of the fact that Fuohs was im Canads, On the other hand, it may be

rse Thls he fesls 1s quite likely, partiowlarly since Puohs

German Comunist Party member. The letter which he reseived
from Bdperin stated that Hulperin was going te send Fuchs sems soientific articles
; ' do anything else for Fuahs

.

:
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publications of the type that Fuchs would be intere
sutirely possitls, Tauchs stated, thet he wrote ,
his thanks, He doss not remeuber specifically suck a letter, but he thinks it is
ﬂrylﬂhlylnitﬂathhﬂ.ﬂthiﬂg“dﬁ(%

Wiile in Detention Canp N in Canada, somd of the detainces were released
undar sertain censiderations, ons of thoss being that the psrsen relessed was a
soientist, Tushs is not certain how it bappened thit he was personally released,
but he knsw sons psoples in England who 1ike to effect his releass, He did
fesl fairly oertain that Professor u:)g, first st Cambridge snd later ab
Rdinburgh Universitiss, would 1ike te effect s oase 33 & fellow scientist,
as would ethers who wore msabers of the Party, % ; u :

Be mudthatumunwm same, Ho believes that he has
wmt Furry, who possitly oalled at Mrs. 'a hoxme whan Fuchs was viziting his
sister's home at Cambridge, Sems sclentists from the University did visit there,
and his sister and Wrother-in-law, Bobert Heineman, new ssverel scientists at

the Umiversity. Fushe stated poszitively that be did not know that Wendall Furry
a5 & brothor-iw<law of Isresl Halperin, He states further that he did not know
that Farry was & meaber of the Henry Thoreau Professional Branch ef the Comnunist
Party, or the Joint Anti-Fascist Refugee Committes, or the Civil Rights Cengress,
or ths 9t. Adans School for Soolal Studies. He also did not know that Furry's
wife, Elisahath, ¥ps & mesber of the Cambridge Brench of the Cemyunist Party. He
stated he had Yo suspect W Furry af being engaged in any esplenage
sctivities of any type whatsoever, L ' '

Tuchs stated that kis semtacts and relstionships, as above dessribed,
which is the full extent of them as bdest he could remenber, had mothing whatsoever
to do with esplonage astivitiss, G)( u :

BECET 45
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1. Fuchs statéd that he wngaged in »o Corzmnist Party sctivities at

any time while in the United States. Hs advised that ke Imow of no other
soletist engaged in eapionage or Commmist Party work while he was in the
USA, He stated he never talked tc Dr. Pelerls about hiz Commuiat or eapicnsge
activities, end Dr. Palerls did not Imow about Fuohst Gommwdst sctivities, in
England prior to.coming to the United States. He advised that some pecple

a5y have thought that Fuchs was & Commmist, but no one knew it definitely.

He stated repeatedly that he knew of no one who was engaged in egpionage
activities in the Undted o8 gt ary tims other than Rimself and his coatact,

*Riymond®. (Barry Gold)efX ) |\

2. - Fuchs stated he engaged in mo sspiomage activity in the United States
exoept as above-desoribed in his dealings with ¥Rxymond® (Barry Gold){‘%_)u
3. ¥hen Fuchs was informed that Harry Gold had indlcated that he was

pasging the information obtained from Fuchs to ancther agent by the name of
%Jjohn,* Fuchs, after reflection, stated that he had thought the matter over
and thers were several posaibilities. He stated, after being agked 1if he
could give any information which might in any way lesd to an identifiocation

of #John,® that there was & poasibility that Gold was lying. Ancther
possibility was that in camection with the 'ge made by Gold that a .
telephone mumber had been left for Fushs to use in making & contact in New
York, he had no recollection of this ineident whatsoever snd it would be a
strenge thing in his life, and it would be wnusal for him not to remawber such
an unusaal event, btut he could not absolutely reject the posatbility that
something of the sort might have happened, although he has po recollection of
it. He stated that scmoone sould have been assigned to keep the house of his
sigter mder surveillance at Christmas, 1944, and in February, 1945, in tha
axpectation that he might oall there, and when he did, esll at her home, they
might advise Gold he was there, but be had no information or indication to

the affect that this was ao. Other possibilities that he had in mind would
include Konstantin Lafasanos and also his sister's cock, since thay were
frequently at his sister's home, but he had no reason to suapect thm@ \. u

He said that the posaibility of the solentist Wendell Furry being
involved was not outaids the realm of possibility since he believes he met

Purry ot kis sister's hone, but he doss not have any information indieating

thet Purry was in any way involved., He falled to remember the names of eny e
of the friends of his sister or brother-in-luw while he was there. He does ('M
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-recall that he visited the school whare hig nephew wis attending end that
sapeone there might have been the contact and notified Gold that he was in
Cambridge, He also stated that we, as investigstors, oould beer in rmind the
possibility that Fuchs was lying, but that, of course,he was not, He stated
that he eould not furnish exy information that would in any wey asalst in -
mmummmmmmmmwj

4o Fuchs advised that all of the espionage astivities engaged in by
him, both in the United States, as heretofors deacxibed, and in Bagland, were
for the specific pwrpose of alding and benefiting the Soviet Union in thelr
research, develoment and eenstruction of the stom bomb, His oontact, "Rymond,»’
he conaidered to be an intermediary agent who was passing the information alomg.
80 that it covld reach the Soviet Unlon, and that this was at all times Fuchst
intention and desire while sngaged in such aotivitiea.(yj u

5 Fuchs stated that very few questions were ever asked of him to
indicate what the Rusalans wanted, and whan the questions were asked they were
general, such as furmdshing information concerning the electromagnetic process,
and these questions would not snd did mot indicete the progress which the
Busalans had made or were making in the development of the atom bomb. Other
questicns which wers asked of him, always orelly, had to do with personalities
eployed at Ios Alamos or New York, and these personalities were uwsmally the
outatanding sclentists sbout whom inquiry was belng made .

- 6e He stated in explanation of the fact that his name and kis brotherts
name were or Gaerman swbversive or police records, that he, Fuchs, while in
Germany and while attending the wndveraity, wae head of a student corps which
was anti~-Fascliet end pro-Commmist, and this group, including Fuchs particularly,
wags very much dialilked by the Naxle, and the situation became eritical and it
wag necessary for him to go mderground — g0 of course the Germans had hls
name as well as hig brotherts mfw 7y

Te Yisits to Wephington, Fuchs wes asked whetber be had ever visited
Washington, D.C., for esplonage pwxposes, and he stated that he had not, He
was asked if he knew whether Gcld ever bad travaled to Washington, D.C., for
the purpo making @n esplonage contact, and Fuchs again replied in the

Fuchs was then ssked whethexr-he m«@n Biitor of
the Washington Post newapeper, and he-seid thai he He al®m ssid that
he never bad heard of My, Herd sten, a editorial writer for the

13




Washington Fost, Puchs said that he did know of the nowapeper, the Washington
tehu'lu, hehadrudi.ntho

’b 3
.States which led to the Rritish Mission being sent to Amarics 0 assist and

coopexrate to a linited extent in the atomic research fleld, He stated that

as far as he knew the Washington Post thus hadauooponth:!.am:y.-ruhs

said that Mis cnly visits to Weshingtem, D,C., Were-in December,”1943, when

ho arrived in the United States and stopped overnight in Washingten.  In -

July, 1944, he traveled to Washington and ecutacted 8ir James Chadwick of the

British Atomic Mission, and ome ocossion while at Ios Alamos he flew to

Waghington in an Arqy bomber, He also was in Washington, D,C., in Juna, 1946, lA:
when he was en route back to England, He alasc visited Washington, D.C,, _

in Novamber, 1947, for a four-day conference with respect to deohaﬁ.ﬁcsﬁm.@’

8 Inqtﬁwnsmdoormuto!hebherthmmmmtb

met while in the United States that he might suspect of belng engaged in

esplonage activities, or who could be interpreted a8 & security hassrd. He T
stated that he wanted to think sbout this matter, and he thought of it over-

night, .and then replied that he saw no action, had heard of nothing which was

sald, snd knmew of pothing which was done by anyone which would have glven rise
toamspidminlﬂ.aﬁndthatmhehuormmammwm

The only thing spproaching it was that he remesbered that once he met a yowng
pamﬂhaﬂma!honmehedoumtm,au:lhohadared.i.ngthat :

thiz individual was the kind of person who might do such a tiiing, Tids was

purely intuitive and he saw this perason cnly on one eccasion and said %o

himgelf that he shonld sttempt to keep mway from him, He counld give no
desoription of this individusl exsept that he was yownger than Fuchs, and

Fuchs believed him to be aphysiaiit,
created thia uitive feeling that he might be a security hasard was his
appaarme.(‘m) ,
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He advisodthat in his own cage, the only likellhood of detectiom
that he oould see would be for somecne to analyse his Commmnist activities
with his previous history, They would find that he was acting campletely out
of oharacter with kis previous Kstory. By this he meant that he was an ——
acstive anti-Fancist and Commumist in Germany., He also was engaged in Commmist -
activities, including glving asslstance in the transmission of pamphlets fyom -
Bcotland to Germany, and while in the-United sb&tea bhe mgagad in no activities -

of this sort which placed him out of charecter, felt, was kie most
vulnareble point while hare, and & close sbua;mﬂdﬁawzommopmmg
wout of character, Kg‘) U\

go
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methomthatthamﬂm'm«
intellectual would mot engage im espionage activities, but the sort of = -
parson to look for, in his opindon, would be one who was different from
mwmmm,mm.mah the only lead he eould give
tortheyunngmninmsllma, a!.ncohadidnot Reagure up to the nsual

He mteapoaurd;mthehaormothamrmﬁm of eny
type or kind which he believed to be of sny sssistance whatsoever, in con-
nection with the davelopment of informstion concerning 'eapimgeoreecmw
hazards as far as the United States was ecncernsed, and $hat he hsd made &
full diaclogare, and he balieved thset everything he knew he bad said, and

that he was glad to be of the sasistance he had been because it permitted
him, in some amall way, to make reu-pmae.(

% Bescription of Fuchg ' /—\
Date of Rirth ‘ Deceber 29, 1911
Place of Birth Russelshelm, Germany
Citisenship British eit.ism by nataralisation
Occupation Research physicist
Height 5t 10-1/2® .
Build Thin.
Complaxion - _. Dark and sallow
Haip . Brown, decidedly balding and raeaﬂm

at tanplu. A Low occagional gray
hzirs in taxple area. .

Eyas Brown - wears glassasg

Features : Modiwn high forehead which 1ia y.ven
to wrinkling when in thounght or study,
Clean-phaven, Has noticeable vain
running from eye level across temple

- ' to the leval of the hairline.
Teeth Regular and dark; the second, wupper tooth,

right from the centar, was quite dark,
Speech \ _ Boft wolce. Spesks English fiuently,
with some German accant,

Characteristics Has notisesble protruding adamts apple,
Owallows hard, frequently, and audibly-——
particularly whes under pressure;

_ smokes sigarettes; fingers mwhat

k- ' | '({%)

e U

R AL AR A N A At c— e - - - -



B T e T PR e - - - L L i

. / . —‘7

' Gharacterigtics : lbngs hands rogy ~ empeclally at '

(Continuned) “lmuckles; wrists fatrly u;lalia
proportion to hands; bats qyes with
scuawhat sbove-average frequency;
slightly stoop-shouldered '

(x)
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Two rolls of mivie filn (See page 5). (Enclosures to original only.)

Two photographs of Han-y Gold identiﬁed in Fuchs? ha.ndm'iting (See
Page 5).(3’)u |

Hagstrom's maps of Manhattan, Brooklyn and Queens em.inad by Puchs in
. locating meeting places with Gold (See pages 11, - and 15, Msps
as enclosures with original of report only). %

Sketch of A~-Bomb drawn by Fuchs on May 31, 1950 and believed by him
to be simllar to the sketch which he passed to d at Santa Fe,
New Mexdico in June 1945 (pages 24 and 32)(5 u/

A signed form on which is listed & number of reports prepared by
Fuchs. Fuchs filled out this form in his own handwriting indicating
whether he passed the document or any copy of it or excerpt from it
to & Soviet esplonage agent, Any affirmative answer is followed by
an indication of the place where it was delivered by Puchs to the
esplonage agent and then followed by Fuchs! autographic initials,

Of course, those documents delivered outside the USA were not

document or excerpt was passed by him to & Soviet espion.age agent.

- delivered to Gold {Raymond), but he intended to signify that the ( B/\

A 10-page signed statement of Fuchs admitting his various espionage
activities and including technical classified dat.a. \X

A T~page signed s t of Fuchs similer tp the above, hut oodtting
classified dat-a.cgn

Photograph of Puchs at the age pf£.16 or 17 years and another photograph
at the age of about 20 yearsjfurnished by British Security Service.

ﬁ of Fuch taken In 1943%as furnished by Britlish Security
rvice @[ u .
‘.
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Wornmwood Serubs Prison @
London, England ‘ u

I, Eni) Julius Klaus Fuchs, s prisoner in Wormmood Scrubs, a .
penal institution in London, England, do hereby mske this statement,
freely and voluntarily, with no promises or threats having been made
to me, and I have been specifically inform hat I do not have to
-make any statement of any kind whatsoever :

This statement is made to Hugh H. Clegg, who has been identified
to me as an Assistant Director, and to Robert J. Lamphere, who has been
identified to me as & Special Agent, both being identified as officers
of the Federal Bureau of Investigation, United States Department of
Justice of Washington, District of Columbia, U.S.A. I w this
statement in the presence of the two aforesaid officers William
James Skardon, whom I know e officer of the Security Service
of the United Kingdom Zq°j .|

I was born in Russelsheim, Germany, on December 29, 1911, and became
& naturalized citizen of the United Kingdom on August 7, 1942, I came
to Englend arriving on September 24, 1933, In May, 1941, I accepted
employment at the University of Birmingham i.n_Ehgié.'nd as & scientist on
atomic energy research development. When I learned of the purpose of
this research work, I decided and plamned to furnish information con-
" cerning this work to and for the benefit of the Union of Soviet Socialist
Republics, hereinafter referred to as the Soviet Union, and, in order to

in England, whom I knew to be active in communistic affairs{favorable port
to the Soviet Union. I made known to him my availability and readiness o
furnish confidential and classified information and my occupational
affilistion which gave me access to such types of information relating

to atomic energysresearch. The person so contacted arranged for me to
meet ancther indffidual, also in Englend, whom I later personally met in
1942. On;one occasion in 1942 I met this latter individual, known to me
as Al er, at the Soviet Embassy in London, England, During my meetings
with Alexander, I furmished to him in 1942 informstion including written
data concerming stomlc energy research which I knew to be classified and
confidential, and for the purpose of such informstion being furnished to

the So Union ag.an aid in promo atomic ene research and
ieteid ¥ gictinise: ol ey
T T Vo B b 3
Aw;‘-: ool 3IFIED ._._34/_{"07
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development in and for the Soviet Union. Through and at the instigation
of Alexander, I established perscnal contact with a woman whose name I

do not lknow and whom I met near Banbury in Oxfordshire, England, sometime
in 1942. I delivered confidential and restricted information to this
woman, for the continued benefit of the Soviet Unioa, from 1942 wntil
near the end of 1943. My atomic ene research employment wab under the
suspices of the British Govemmemt( u

When I learned in 1943 that I was being officially assigned to go to
the United States as a part of an official British Mission to work with
the Manhattan Engineer District on stomic energy research development, I
informed my contact, the aforesaid woman, of this assignment and she sub-
sequently informed me how to make contact in the United States with an
individusl for the purpose of continuing my activities of furnishing y for
the benefit of the Soviet Union, additional confidential information
relative to atomic emergy research in the United States. Her instructions
were to the effect that I should on a certain day at a specified place in
New York City, New York, U. 8. A., meet an individual who would be wearing
gloves and would have an additiomal pair of gloves in his hands, while I
would have a ball in my own hand. This meeting was, according to her in~
structions, to be made on a street in New York City at & etabed time. If

the meeting was not effected initially as ed, g further meeting would
be attempted at a designated later datey/ 2 ) '

In keeping with instructions, I proceeded by ship to the United
States with other members of the officisl Mission from England, arriving
at Newport News, Virginia, on December 3, 1943. Within three or four days
I errived in New York City, taldng up residence first at the Taft Hotel,
later &t the Barbizon Plaza Hotel, and later st an apartment at 128 West
T7th Street. I took up employment as & scientific consultant as a part
of the British Mission, assigned to the Manhattan Engineer District, and
engaged In research development and activities relating to atomic energy&) (/(

[

As agreed upqn during the meeting with the aforementioned woman in /

England, I went to the designated meeting place on the lower Xast Side,
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Manhattan, New York City, New York, where, to the best of my recollection,
sround Christnas 1943, I met an individusl st the time and on the day
previously sgreed upon. He was wearing gloves and carried an additional
pair of gloves in his hand and I had a tennis ball in my hand. ‘We ex-
changed designated identification words snd I gave my correct name and

he used the name of Raymond in msldng initial introductions. Raymond
eopressed his pleasure at being chosen for such an important sssignment.
He suggested to me to mske certain, in keeping future meeting agsignments,
that I was not being followed. During this or the next succeeding mect—
ing with Raymond, abomic energy and the development of an stamic bomb
were discussed by referring to these tems in a general W-( XA

I was motivated in keeping this meeting by a desire to aid the o
Soviet Union. I considered Haymond's status as an sgent intermediary, o
acting for and in behalf of the Soviet Union in kegping with the plans
aforementioned, which were initiated in England.’ vl

At and during this first meeting with Raymond in New York City, we
agreed upon an early subsequent meeting and the time and place for such
meeting, in order that I could furnish to Raymond highly confidentisl
and classified docurents or informstion concerning stomic energy research .
and development under the control of the Hanhattqq} Engineer District. @ u_, T

A subsecuent meeting between Rsymond and myself, in keeping with
errangements, was held in Manhattan, New York City, in the vicinity of
the Queensboro Bridge approach as we walked under this bridge during tids
meetlng, which was held after dark. This meeting occurred during the

early part of 1944 ]A

On ancther occasion during the first half of 1944, I met Raymond, ..
by prearranged agreement between us, on the street near a subway ststion, -

possibly the “Museun® station on Central Park Wedt in New York City. R
Feymond usually guggested the meeting places, but I believe I suggested I
this mee plaQ{e because it was near my place of residence on 77th s

Street., mju . — __%:"’;3

snother time, by prearranged agreement, in 1944 I met Raymond in
the Bronx, New York Uity. This meeting wass nesr & cinema, I believe,
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on Grand Concourse in the vicinity of 159th Street or lélst Street.éw )u

I believe I recall another personal contact between Raymond and
myself in Queens, New York City, in 19U+.(ﬁ) U :

There were held about five or six meetings between Raymond and
myself in New York City during the period from sometime shoxrtly after
my arrival there in December, 1943, to sametime prior to my departure
in August, 1944, from New York City for Los Alamos, New co, for
officlal assignment on the atomic energy project there ;{ u

There was one other arrangement for my meeting with Rsymond in 19/,
in Brooklyn, New York, on & street location near some large buildings and
where there was heavy traffic. This designated place msy be on Eastern
Parkway, but the megting did not occur as I failed to see Raymond, al~
though I was there

At all the meetings between myself and Raymond no other person sc-
companied me and I observed no one who seemed to know Raymond. Most of
these meeti betwem Raymond and myself were arranged by us to occur
after dark. )

Upon my official assignment with members of the British Mission, on work

under the overall control of the Manhattan Enginser District in New York,
I, with other scientists, was engaged in a study of the principle of
gassous diffusion related to the development of the production of materials
to be used in & proposed detonation of fissionable material. @\) u

I, with cther scientists, prepared certain highly confidential and

classified document.s relating to our official assignment and referred to

as the MSN Serips of documents. There wae a total of approximately nine-~

teen such MSN doouments prepared prior to nmy departure for Los Alamos,

New Mexico, in Bugust, 1944. I personally prepared about thirteen of these

documents. In the process of the preparation of thoase MSN documents written

by me, I would first prepare a draft, then on some occasions they would be

sent to my immediate superior for reading, then, in turn, would be routed
:( for duplication. Infwest instances, however, I would route the draft, which
Cf\ jI prepared, directly for duplication. In all instances, when I prepared
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the draft, and the original draft would be returned

to me. X-would-nuaber Bach of the duplicated coples{for control and IW"‘“‘"V“"‘;
security purposes, due to the highly confidential character of the con- ar
tents. I would personally retain the original draft, which most of the

time I had prepared in longhand, and 1 personally furnished all of the 1
drafts of my own camposition directly to the individusl known to me as g
Reymond, with the intent and purpose that he serve as an intermediary in
the eventual transmittal of such secret documents to and for the benefit !
of the Soviet Union. These documents were at times folded and &t other i
timea in package form and were delivered personally by me in groups of one _ }
or more at most of the aforementiocned prearranged meetings, after the ' i
initial contact ing which I had covertly with Raymond in New York City }

during 19:.4.(

Also during ny meetings with Rgymond, as above mentioned, in New York
City between Decamber, 1943, and August, 1944, I furnished to Raymond con-
 fidential, classified official infomation, which had come to my knowledge

by virtue of my official employment on work under the overall control of
the Manhattan Engineer District, as follows: Oral information that there
was to be bullt somewhere in the Southeastern part of the United States
8 large production plant or establishment to be engaged in the production
of fissionable material, utilizing the gaseous diffusion process and the
electro-magnetic process in such production; oral information as to officers
and identities of leadlng research personnel as knowr to me at the gaseous
diffusion research establishments under the Manhattan Engineer District in
New York; informsation in writing, from time to time during these meetings
between myself and Haymond, concerning the overall and general effort and
activities already made and then being made, as this knowledze became known
to me in connectlon with my own work, relative $o the production of fissionable
. material and its potential use as an explosive in the war effort; general in-
formation in writing about the membranes and thelr composition, and, although
I did not know the technical det. ls, the general infornstion was offic:lal
confidential and classified X

4 ey e b TR G

< e

W
In keeping h official instruct.iona received by me, I was transferred
to Los Alamos, N l{eﬁ.co, where I srrived on or aboul August 14, 1944, for -
work on thé stomic energy project there under the control and overall super—
vision of “the Manhattan Engineer District. At Los Alamos. I was provided a
place of residence on the United States Government restricted area in a
dormitory and took up employment as a physicist in the Theoretical Division
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of the Laboratory. By virtue of my work, my associstions in connection
with my work and the availability of confidential and classified officiel
documents, I developed, received and had access to confidentisl, classi-
fied information of an official character. My work while in Los Alamos
was concerned with a certain highly classified aspect of the method of
detonation, wvarious implosion designs, the theory of the jets in connection
with implosion, and similar confidential work ss an expert physicist. I
remained in such employment at Los Alamos until about June 16, 1946. During
this period of official employment I made s visit to the home of my sister,
Mrs. Kristel Heineman, and her husband, Robert Heineman, on Lakeview Avenue,
Cambridge, Massachusetts. 1 arrived at my sister's haome on or about February
13, 1945, and remained there on a visit witil about February 22, 1945. While
there, and shortly after my arrival, I was visited by the aforementioned in~
dividusl known to me as Raymond. Raymond met me in my sister!s residence
and there was a brief visit. He asked for additional up-to-date information
and I told him I would prepare in writing details of bomb construction and
other technical details of this research work. I knew from my previous con-
versations with Raymond that he was not qualified to wnderstand most of the
technical information Ehi.ﬁh-l.%s?ﬁmi, so I agreed to prepare a written
atement containing such information.f Within & few days thereafter, by
prearrangenent and agreement made at the home of my sister as to time and
place of meeting, I did meet Raymond in Boston, Massachuseits, at a place
fairly near the Charles River and near a large public-type of building,
reasonably close to what is known as North Station. There and then I
delivered to the individual Raymond a written ststement, which I had prepared
in longhand and consisting of sbout six or more pages, in which I had set
forth confidential and classified information and data dealing with the
whole problem of making an atomic bomb from fissionable material as I then
knew the problem and the agreed upon, as well as prospective, plans as then
knowmn to me. There was in this same document, written by me and deliversd
by me to Raymond, information as to the principle of the method of detonation
of an stomic bomb; some information known to me as to the type of core; the
prineiple of the lens system, which had not yet at that time finally been
adopted; the slge 3s to outer dimension of the high explosive component;
the possibility of making & plutonium bomb; most of the information which
wag then knomn as to implosion; the fact that a high explosive as a type
of compression was considered, but not entirely decided on; the difficulties
of mitiple point detonation as this was & problem on which I was working;
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the highly spontaneous fission rate of plutonium 240; the comparative
eritical mass of plutonium as compared with uranium 235; the approximste
amount of plutonium necessary for such a bomb; the current ideas as to
the need for an initistor. I wrote this statement in English and in
technical language, which, I believed, could be understood by advanced

physicists Soviet Union, for whose use end purpose 1 prepared
SRS -

: %
During this covert meeting between Raymond and myself in Boston in
February, 1945, we made an agreement and arrangements for a meeting between 1

us to be had in June, 1945 at Sante Fe, New llexico.% u t
I returned to my work at Los Alamos, New Mexico, agving there on

or about February 25, 1945. In keeping with the aforementioned sgreement
and plan made in Boston, I met Eaymond in Santa Fe, Kew Mexico, in June,
1945. This was & short time before the Trinity explosion test, Raymond
indicated that, due to his other employment, he had difficulty in finding
an opportunity to come to Santa Fe, We met, as per arrangements, on Alameda|.
Street where it lies alongside the river. 4&djacent to this street is &
mmber of trees and benches. I went for the car I was using, picked up
Raymond and we drove across the river bridge, turned intoc a lane which ended
a8t a gate in an isclated place, and there we continued our meeting. 1
delivered to Raymond confidential and classified written information in a2
paper or document, which I had personally writbten in longhand. Included
in this written paper were the following items of confidential, classified
information: A gdescription of the plutonium bomb, which had been
designed and was soon planned to be tested at Alamogordo; a sketch of the
bomb and its components with important dimensions indicated; the type of [ ¢
core; a description of the initiator; details as to the tamper;[ IR calculb-~
tions; and the method of calculating efficiency. I orally informed Raymon
while we were in the car at the time and place indicated, the names of the
types of explosives to be used in the bomb; the fact that the Trinity test
explosion was to be made, with the approximsie site indicated, soon in July,
1945, and that this test was expected to establish that the atom bamb would
produce an explosion vastly greater than TNT and the comparative estimated
force of this explosion was indicated in detail with relation to TNT. All of
the information given and delivered by me to the individusl known to me &s
Ruymond, as above,set forth, both orally and in writing and in the form of &
sketch, was known'by me to be highly confidentisl and clessified and per—
tained to ‘the principle, production, calculated effectiveness, testing
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and the development of an atom bomb. As I knew that the United States

of America and the United Kingdom were allies and both at war with a common
enemy at the time, I recognized and knew that the informetion, sketch,
writings and documents delivered by me personally to the individual kmown
a3 Ruymond related to the national defense and the war effort. .In the
preparation of some of the written msteridl, in addition to oy knowledge
and recollection, I referred to official files and documents of &
restricted, classified type in the records of the atomic energy project

at Los Alamos. This was done certainly in the preparation of the written
information delivered by me to Baymmd m.th reference t.o t.he Special
nethod of detonation, sert . ok : :

z h
H the IEE calculatn.ms and the

results of efficiency calculations

At this meeting in June, 1945 ,ﬁneen Raymond and myself at Sants Fe,
we plenned and agreed upon & further meeting to be held in Santa Fe, New
Mexica, in, I believe, September, 1945. In keeping with these plans, I met
the same in vidual Raymond again in September, 1945 at Santa Fe, New
Hexico.

¥n route by autamobile to Santa Fe for this planned meeting with Raymond,
I stopped somewhere on the wey in the desert, drove off the highway to a S
solitary place, and wrote a part of the written psper or document which'I
planned to deliver to Raymond end which contained-highly confidential, of-
ficial and classified information relating to national defense, to the
preparation of improved weapons of warfare and secrel processes relating to
the production and efficiency of such weapons. The said written paper or
-document, which I prepared in longhand, contained confidentizl, technical,
clessified information as follows: The results of the Trinity test or
Alamogordo atom bomb test explosion; technical work on the initiator; in-
formation as to the preassembled core; a special phase of plutonium, and
the uses of a speclal secret alloying conetituent. A4All of this written
information I gave to the individusl known to me as Kaymond, in keeping with
presrranged plan and with the intention that Eaymond would act as an agent
in the trmam.tt.al of 2ll such information and data to and for the use and
. advantage of the’ Soviet Union in the research, development and construction
of an atdmic weapon in, by and for the advantage of the Soviet Um.on.( 2 L{

I have been shown by Assistant Director Hugh H. Clegg and Special Ag
Robert J. Lamphere photographs of an individual which these officers of the
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Federal Buresu of Investigation have informed me were the photographe

of an individusl by the name of Harry Gold and I have seen these photo-
graphs and positively identified them as the photographs of the afore~
mentloned person known to me as Raymond. I was also shown & projection .
of & moving picture film by these same officers of the Federal Bureay of
Investigation which I have positively identified as the moving wpicture
projection of the aforementioned individual known to me as Raymond, and
these seme officers have informed me that these were the projected moving
pictures of one Harry Gold. These pictures or photographs were of a
person identical with my contact agent of the Soviet Union in the United
States of America.( l.A

I received suggestions from Raymond during the aforesaid meeting he
had with me in Santa Fe, New Mexico, that, since I was to return reasonably
soon to England to continue my stomic research and scientific activities
with reference to atomic energy there, I should arrange to meet a certain
individual on & given date and at a specified time in the vicinity of
Mornington Crescent, London, England, for the purpose of continuing to
furnish, through this individual as an agent of the Soviet Union, additional
confidential, classified information, in order that such information might
in the future, following my return to England, be transmitted to and for
the adventege of the Soviet Union. Due to information which I yeceived
through public printed sources relative to &lleged Soviet espionage ac-
tivities in Canada, I decided not to run the risk of making the contact
which had been suggested to me by Raymond prior Yo &y departure from the
United States, but, on my own initiative, 1 s t out other contacts
which might be used for & similar purpose ‘ﬁlu

I returned to England in the summer of 1946 and took up employment
in the atomic research establishment at Hurwell, England. After my return to
England, 1 was again in contact with persons whose real identities I do
not know, but whom I contacted with the intent of furnishing to the Soviet
Union information concerning atomic resesrch developments. To these per-
sons 1 fumished sdditional information concerning atomic research which
hed come into my possession, both in the United.States and England, in-
cluding/information pelsting to certain research being made on the problem
of detonating a n bomb. My last contact in this respect wes in
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I have personally and carefully read this statement con
ten single-spsced, typewritten psges and I do hereby state t

st - el

sisting of
hat all the

above inforpation is true and correct to the best of my knowledge and

belief.(

CSigned this the géth day of May, 1950.3[ g”)u

Witnesses:

%Zlyf V‘A@Z«a - ~

HugW¥H, Clegg, Assistan¥ DiFoctor
Federal Bureau of I igation (A

phere, &fecial Agent
u of Investigation A

i on, Officer
curity Service, United Kingdom
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I, Enil Julius Klaus Fuchs, a prisoner in Wormwood Serubs, a
penal institution in London, England, do hereby make this statemert R
freely and voluntarily, with no promises or threats having been nmade
to me, and I have been specifically informed thet I do not have to
make any statement of any kind whatsoever(%> M

This statement is made to Hugh H. Clegg, who has been identified
to me as an Assistant Director, and to Fobert J. Lamphere, who has been
identified to me as a Special Agent, both being identified as officers
of the Federal Bureau of Investigation, United States Department of
Justice of Washington, District of Columbia, U.S.4. I ing this

| statement in the -presence of the bwo aforesaid officerd and William

James Skardon, whom oW %o be officer of the Sec Service
of the United Kingdom.§oX qu

Lo I was born in Russelsheim, Germany, on December 29, 1911, and becane

,4“(5 & naturalized citizen of the United Kingdom on August 7, 1942. I came

to England arriving on September 24, 1933. In May, 1941, I accepted

A employment at the University of Birmingham in England as a scientist on

| atomic energy research development. When I learned of the purpose of
this research work, I decided and planned to furnish information con~

{ cerning this work to and for the benefit of the Union of Soviet Socialist

Republics, hereinafter referred to as the Soviet Union, and, in order to

effectuate this plan, in early 1942 I personally contacted an individ

in England, whom I knew to be acbive in commmistic affairs]favorable( Lomel

to the Soviet Union. I made known to him my availability and readines
to furnish confidential and classified information and my occupational

' affiliation whigh gave me access to such types of information relating
to atomic ene: ‘research, The person so contacted arranged for me to
meet anokher individusl, also in England, whom I lster peraonally met in
1942. On one occasion in 1942 I met this latter individual, Rnown to me
es Alexander, at the Soviet Bmbassy in London, England. During my meetings
with Alexander, I furnished to him in 1942 information including written
data concerning atamic energy research which I knew to be classified and
confldential, and for the purpose of such information being furnished to
the Soviet Union as an aid in promoting atomic energy research and
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development in .and for the Soviet Union, Through and at the instigation
of Alexander, I established persanal contact with a wuman whose name I

do not know and whom I met near Banbury in Oxfordshire, England, scmetime
in 1942. I delivered confidential snd restricted information to this
woman, for the continued benefit of the Soviet Union, from 1942 until N
near the end of 1943. My atomic ene research employment was under the
auspices of the British Govemment{ :

; . When I learned in 1943 that I was being officially aasigned to go to
) the United States as a part of an officdial British Mission to work with

the Manhattan Engineer District on atomic energy research development, I
informed my confact, the aforesaid woman, of this assignment and she sub-
sequently informed me how to make contact in the United States with an
individual for the purpose of conmtinuing my activities of furnishing, for
the benefit of the Soviet Union, additional confidemtial information
relative to atomic emergy research in the United States. Her instructions
were Lo the effect that I should on 8 certain day at a specified place in
New York City, New York, U.S.A., meet an individual who would be wearing
gloves and would have an additional pair of gloves in his hands, while I
would have a ball in my own hand. This meeting was, according to her in-
structions, to be made on a street in New York City &t a stated time. If
the meeting was not effected initialiy as planned, a further meeting would
be attempted at a designated later data.( \5{ ) b{

In kesping with instructions, I proceeded by ship to the United
States with other members of the official Mission from Ergland, arriving
at Newport News, Virginia, on December 3, 1943. Within three or four days
I arrived in New York City, taking up residence first at the Taft Hotel,
later at the Barbizon Plaza Hobel, and later at an apartment at 128 West
7#h Street. I took up employment as a scientific consultant as a part
of the British Miesion, sssigned to the Manhattan Engineer District » and
enzaged in research development and activities relating to stomic energy(ﬂ( :
o

As sgreed upén during the meeting with the aforementioned woman in
England, L went to the designated meeting place on the lower East Side,
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Manhattan, New York City, New York, where, to the best of my recollection,
around Christmas 1943, I met an individual at the time and on the day
previously agreed upon. He was wearing gloves and carried an additional
pair of gloves in his hand and I had a tennis ball in ny hand. Ve ex~
changed designated identification words and I gave my correct name and

he used the name of Raymond in making initial introductions. Raynond
expressed his pleasure at being chosen for such an important assignment.
He suggested to me to make certain, in keeping future meeting assignments,
that I was not being followed. During this or the next succeeding meet~
ing with Raymond, atomic emergy and the development of an atomic bomb
were discussed by referring to these terms in a general W.QK) g

I was motivated in keeping this meeting by a desire to aid the
Soviet Union. I considered Raymond's status as an agent’ intermediary,
acting for and in behalf of the Soviet Union in ke with the plans
aforementioned, which were initiated in Ekigland{jzj)

At and during this first meeting with Raymond in. New York City, we
agreed upon &n early subsequent meeting and the time and place for such
meeting, in order that I could furnish to Raymond highly confidential
and classified documents or information concerning atomic energy research
and development under the control of the Manhattan Engineer District@ )u

A subsequent mesting between Raymond and myself, in keeping with
arrangements, was held in Manhsttan, New York City, in the vicinity of
the Queensboro Bridge approach as we walked under this bridge during this
meeting, which was held after dark. This meeting occurred during the

early part of 194ky 7'&

On another occasion during the first balf of 1944, I met Raymond,
by prearranged agreement between us, on the street near a subway station,
possibly the "Museun® station on Central Park West in New York City.
Raymond usually puggested the meeting places, but I believe I suggested
this mew place because it was near my place of residence on TTth
Street{ *

Another time, by prearrenged agreement, in 1944 I met Raymond in
the Bronx, New York City. This meeting was near a cinema, I believe,
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on Grand Concourse in the vicinity of 159th Street or 161st Streeb@)(/j

I believe I rscall another personal contact between Raymond and
myself in Queans, New York City, in 19@(% "L

There were held about five or six meetings between Raymond and
myself in New York Uity during the period from sametime shortly after
my arrival there in December, 1943, to sometime prior to my departure
in August, 1944, from New York City for Los Alamos, New Mexico, for
official assignment on the atomic energy project there.( ‘2@ A

There was one other arrangement for my meeting with Raymond in 1944
in Brookiyn, New York, on & street location near some large buildings and
where there was heavy traffic. This designated plsce may be on Eastern
Parkway, but the meeting did not occur as I failed to see Raymond, al-~
though I was there. @ W :

At all the meetings between myself and Raymond no other person‘ ac—
companied me and I observed no one who seemed to know Raymond. Most of
these meetings between Raymond and myself were arranged by us to occur

after dark. (\K) M Cnes

Upon my official assignment with members of the British Mission, under
the overall control of the Kanhattan Engineer District in New York, I, with
other scientists, was engaged in research in connection with the development
of certain methods for the production of fissionable material. In con~
nection with this, I prepared certain clussified documents as part of the
Eritish Mission prior to my departure for Los Alamos, New Mexdico, in August,
1944+ I personally furnished all of the original drafts of these documents
directly to Raymond, with the intent and purpose that he serve as an
intermediary in the eventual transmittal of such documents to and for the
benefit of the Sovitet Union. These documents were delivered to Raymond by
me in groups of ond’or more at most of the aforementioned prearranged meet-
ings, which I had with Raymond in New York City during 19@.(% ) (/(

In addition to the foregoing during my meetings with Raymond, as ]
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above mentioned, I furnished to Raymond information which had come

to my kmowledge by virtue of my official employment end work under the
overall control of the Manhattan Engineer District. ‘Fhis information,
which I furnished to Baymond, included the fact that a large production
plant was to be built in the Southeastern part of the United States
for the production of fiesionable material, and that this plant was
to use two different processes, which I named, in the production of
fissionable material. I also orally advised d of the identitiss
of certain leading reaearch personnel on stomic energy projects% 3 0{

In keeping with officisl instructions received by me, I was trans-
ferred to Los Alamos, New Mexico, where I arrived on or about August
14, 1944, for work on the atomic energy project there under the control and
overall supervision of the Manhattan Engineer District. At Los Alamos I
was provided a place of residence on the United States Government restricted
area in a dormitory end took up employment as a physicist in the Theoretical
Division of the Laboratory. By virtue of my work, my associations in con~
nection with my work and the aveilability of confidential and classified
official documents, 1 developed, received and had access to confidentiel,
classified information of an official character. I remained in such
employment, &t Los Alamos until about June 16, 1946. During this period
of officisl employment I made a visit to the home of my sister, Mrs.
Kristel Heineman, end her husband, Robert Heineman, on Lakeview Avenue,
Cembridge, Massachusetts, I arrived at my sistéets home an or about
February 13, 1945, end remained there on a visit until about Fobruary
22, 19450{1 \k

Shortly after my arrival in Cambridge I was visited by Raymond, who '

asked me for additional information concerning my work at the Atcmic
Research Project at Los Alamos. I told him I would prepare in writing
this material and made arrangements to meet him a.few days later in BHoston.

the agreed upon time L did meot Bgymond in Boston, Massachusetts, at
& place fairly near the Charles River and near a large public-type of
building, ressogably close to what is known as North Station. I there '
delivered to Bapond & written report, whick I had prepared in longhand l/{
consisti.r‘_‘z,g of about six or more pages, in which 1 had set forth confidentisl ’)
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and classified informstion and data which I had received in connection

with my employment at Los Alamos. This dealt with the whole problem of

meking an atomic bamb from fissionable material as I then kmew the problem, .
This document included information known to me regarding the method of
detonating an atomic bomb and other highly secret and technical information
regarding the construction of an atomic bomb. I wrote this statement in

my own handwriting and in English, and I intended that itshould be

delivered by Raymond through channels so as to reach physicists in the ,
Soviet Union who would understand the technical langusge of the report( %{ ) u

I again met Raymond in Santa Fe, New Mexdco, in June of 1945, the
arrangements for this meeting having been made at the Boston meeting, men—
tioned above., We met on Alameda Street, and I then got my car and we drove _
out a lane to a deserted spot where we continued owr meeting. At this meeting
I delivered to Raymond a written report, which I had personally prepared
in longhand. This included a description of an atomic bomb, which was to
be tested at Alamogordo, a sketch of the bomb and its components with im-
portant dimensions indicated, and a written description of Ararious
important technical aspects of the bomb. I orally informed Raymond,
while we were in the car, the types of explosive to be used in the detonating i
of the bomb, the fact that the Trinity test was to be made, with the approxi-~
mate site indicated, and information as to the intensity of the explosion
measured in relation to TNT explosive force-(%

By prearrangement I again met Raymond in Sa.)nta Fe a few months later,
I believe possibly in September. At this meeting I delivered to Raymond
another written report, which detailed information concerning the Trinity
test, which had been held at Alamogordo. I also furnished in the report
certain other tectmical information which I had obtained from my work on
the Atomic Research Project at Los Alamos. I fully intended in transmitting
this report to ond that he should,in turn, tranamit it so as to reach the
Soviet Union( " b(/

I returned 46 England in the summer of 1946 and took up employment at
the Atomis Research Project at Harwell, England. After my return to England,
I was agadn in contact with persons whose real identities I do not know, '
but whom I contacted with the intent of fumishing to the Soviet Union in~
formation concerning atomic research developments. To these persons I
furnished additional information concerning atomic research, which I had

{7 A
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cone in'possession of, both in the United States and England, including
cartain research being made on the problem of detonating a bomb.
My last contact in this respect was in February of 19I+9( $<) (Stf

I have examined photographs shown to me by Assistant Director Hugh :
H. Clegg and Special Agent Robert J. Lamphere, both of the Federal Bureay !
of Investigation, and I have identified two of the photographs as the in~
dividuyal I knew under the name of Raymond. I have indicated my identifica~

tion by sig my~pame and the date on the reverse sides of these two
photographs.? y Tu

TR T T NI £ £ FR e s e

e e s T

I have personally and carefully read this statement consisting of :
seven single-spaced, typewritten pages and I do hereby etate that all the

above info ion is true and correct to the best of my knowledge and '
belief )u, : ;

Signed this the 26th day of Uay, 19500 B\ j LA

éf’ W ooy

Witnesses: ( M )

fSth( A

Hugh H, s Assistant or
ederal Bureau of Investigatfon

2 Ty Ty ?ﬁ‘)u
Fegegal eau ofa,flnvest-igation _

Wijiian Jan Gon, Officer )(“

-

Securi: ervice, United Kingdom
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‘List of scme o.t“t.he reports prepared by EQIL JULIUS 'KLAUS FUCHS personally or in
collaboration with other scientists while working under the over-all contrel of
the Manhattan Engineer District, and which reports were of a confidential and

"h:,ficial classified character::

Copy Furnished * .
by. Dr. Fuchs to

%0, %W g&‘*

Raymond
Indicated by

¥les"; or "No," {me not de-
2

. —— e

or Excerpted livered); i
Information : }
Farnished to  Probable :
5] éP’ Raymond Place |
Llaasi- . . Indicated by Where g
Jitle of Report Enf;.._a,; _ Lication Date ZExcerptt . Delivered I ‘
Shock Atte_nuation - Laus-;02 p Secret ‘7-42\6-46 M.
in Rods o :
Efficier;;y for Very . M
Slow ASsembly ° ... LA~596 Secret 8-2-46 i
Effect of Evapora~ LA~i4l Secret 10=30~45 M’
tion of Free- ‘ ] i 574 Lov(m KK
Surface Velocities u :
Jliﬁtiator Theory, 'LA-32@ Secret T~1i-45 CLA‘,éiFiE g ﬂ:{:.l;j‘&
Jot Formation by DECLASSIFYON: 25%52 |
the Collision of Mo L, 2

Twe Surfaces

Penetration by Jets m-jzs r Secret
Produced by Cavity ¢ ‘
Charges ¥y

Theory of Iniﬁiators LA—BOO

Ef%{’wu *"‘3’




Classi-

from a Plen Free
Surface in an
Explosive

Formztion of Jets La-195
in Plane Slabs

- A

"The Optimum Pressure end Back Pressure in a
Diffusion Plant® by K. Fuchs (undat.ed,
British file MS-92,)

"Cascade of Cascades in the DS Scheme"
8/ bty K. Fuchs and R, Peierls
| - (undated, British file MS-83,)

*Cascade of Cascades g.n the DS Scheme,
Part 3, Non-Ofthodox Connections Between

¥5-96.)

"The Rabbit Machine by K, Fuchs and
. Eeierls (undated, British file M5-8l.)

T M T gt el e R TR W wr Trp i i e e e 4 eae e a s

_ Bpt. No. fication Date
Rarefaction Wave LA~227 Secret 2-16-45

Sab Cascades® by Fuchs (undated britdeh file{ :

| Lopy Furnished
by Dr. Fuehs to

- Raymond
Indicated by

or Excerpted
Information

"Yes®; or "No", (meanin,g not de- .
Vered), 7

‘¥urnished to Probable
Raymond Place
Indicated ty  Where
~Excerpt® . Delivereg
(B
Boatr M F
Budow A F.




Raymond
Indicated by

- or Excerpted
Information
Furnished to
Haymond
Indicated Wy

"Note on the Control of the Branching Ratio
in the 'Rabbit' and Back Feeding" by K, Fuchs
{undated, British file US-93.)

 Yopy Furnished
/ Yy Dr. Fuchs to

"Yes";0or "No," (meaning not delivered.)

Probable :
Place - J
Wherp Uc
Zelivered M

[“WFluctuations in & Diffusim Separation Plant" ﬁE

W K. Fuchs (undated, British file MS-64.)

F"’Loases in the Rate of Production due to
Withdrawal of Cells for Maintenance" Ly - .2
K. Fuchs (undated, British file MSMi7,) .

r—!"luctuations and the Efficliency of a
Diffusion Plant, Part 3, the Effect of

Fluctuation in the Flow of N-2" by K, Fuchs '
(dated June 6, 1944, British file MSN-12.} E ZZ
"Fluctuationa and the Efficiency of a / ‘g

Diffusion Plant, Part 4, the Effect of
Density l"luctuation" by X, Fuchs (undated,
British file MSN-15.)

“On the Effect of a Time Lag in the
Controller of Plant Stability” by K, Fuchs
(undated, British file MSN.-3,)

"Note on the Effect of Fluctustions on
the Efficiency of a Diffusion Plant® by
K. Puchs (undated, Bri;ish file MSN-5.)

"Effect of Fluctustions on Plant &fficiency,
Part 2, Fluctuations in the Rate of
Production" by Fuchs (undsted, British

file USN-10,)




e e e

D

Indicated by :

s or *No,® (nean:lng not delive
Excerpted
Infomatinn

Title or Other Igmgy;cgtggg i Excerpt?

e Stability of the Rabbitt Machine; 2
4/10/42, B 106 .

Shock Hydronsmics; 10/28/44, LA 165 Qo .
hock Attenuation in rods; 7/26/44,, LAMS 402 &
Eeparation of Isotopes; 4/X0/42; B L9 ‘ Gt adents

RS 12A - peo
Rarefaction Wave from & Plane Free N\ “’

Surface in an Explosion; 3/16/45

erturbation Theory in One Group Neut %
Problems; 1/3/49, BM 1482 '
Penetration by Jets Produced by Cavity ”/ Ry
Charges; 7/14/45, L& 328 V.

C blique Detonetion Waves; LAMD 87 Qﬁ M /3

otes on the Expansion of U Sphers
Inclosed in & Conteiner; Bd 145 ] /'%
Messurement of Nuclear Bomb Efficiency £y 7,",9 ‘,
by Observation of the Ball of Fire at ' :
early stage; 2/20/46, I.A 516 . 'ﬁ&«ua? _ M
8 Alemos Tech Series Wol. 7, Part ILI, W '
Chaps. 11-l4 Blast Wave; 8/13/47, L4 J.O ) 0.

os Alamos Tech Series Vol. 7, Part I, 4/
Blast Wave; LA 1020 A,

Los Alemos Tech Series Vol. 7, Part IV, 4/
Blast Wave; LA 1023 ’ -




Los Alamos Tech Series Vol. 7, Part II,

Enitiator Theory III Jet Forﬁation by the

@.and Problems; 6/29/1‘2,'_3 73

ormation of Jets in Plane Slabs;
12/27/44, LA 195

Fluctuations in & Diffusion Separation
Plant; 11/20/42, B 105 ‘Jé NS~

EFinite Width of Single Membrane; 4/10/42,
B 45 -

Equilibriun Time in a Separation Plant;
42, MA L7 A . :

The Equation of State of Air at High
emperatures; 9/18/43, M 83

Efficiency for Very Slon Assembly;
8/2/46, LA 596 -

Effect of Sepération of Isotopes of
Compound Molecules; MS 44 A

Blast Wave; LA 1021 L3 pn Dol

Collision of Two Surfaces; 7/11/45, L& 328

Indicatt;d by -

"Tes"; or "No," (néé.ning not delivered)
or Excerpted . Co0

Information -

Furnished to

dicsted by

/%

Lopy Furnished
by Pr. Fuchis to
Raymond

.
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COpy Furnished
W Dy, Puchs to

W 0] DIE | Taieatet 1w

, B-816s%;0r “No,” (meaning not delivered)
5 '/ 5 - Excerpted ;
é ATA //4/5 & Information é i

%4/1075 ggg/gy Furnished to Probahle

Reymond Place -
ndicated by ¥here
Bxcerptt. . Delivered anam

_,t e 0

Ehfie;;h gel;am h;x’x gri;ical Radiue of /;(4 " Lot o) W J

Effect of Evaporat-,im on ‘Free Surface 5““2““ 7""“‘ / /)b\' g
&;locities; 10/30/45 LA L3 o, o bl () K F )

?ﬁ:&:ﬁ;?ﬁm vaer for Seept , ;& boto, G) K S 1 ;

Effect of & Scattering Container on | :

zg;asgti.cg I;Sdiua and Time % , ‘ é) 4/ I

The Critical Radius and the Time '
Constant of & Sphere Imbedded in a % ( ? )
Spherical Scattering Container; B 144/} n 3""“‘2_

Critical Radiation snd Time Constants 2
for Finite Reflector 7/24/42 B 81 :

f Eompa.riaon of the Variation Theory and W

End Point Results for the Tampered %
eres; 1/18/45, LA 205 -

o pegics

_ for 1944, LAMS 177, 13-4k, contain

{ articles aspparently bx Fucha, Podger,
end Stark entitled “Iwo Dimensional

¢ | Problem® the first sentence of which

reads - ¥, .. Pressure exerted by the

; Etonation in Comp. B on a steel liner

r-"
The "T" Division progress reports !

been calculated for vaerdous mgles of
incidence of the detonation wave.®
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‘ Taken in 1343, Good likeness.

Emil Julius Klaus FUCHS.

Rorn, 29,12.1911, Russelhoim, Geman
QBriti‘sh by satumlisation, formerly

Research thsi.c:!.st.

., Heights~ 5. g".]10"
Build :~ Slight.
Complexion: - Sallow.
Halr 3~ Dark brown, parted on left
‘ and receding. ., .
‘Eyes:~  Brown,
Features:;- High Forehead, Clean shayep
Long lean face, Sharp

polnted nose. Wears |
. glaszes. (fs )
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